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Postadress: Uppsala kommun, kommunstyrelsen, 753 75 Uppsala  
Besöksadress: Stadshusgatan 2 
Telefon: 018-727 00 00 (Kontaktcenter) 
E-post: kommunledningskontoret@uppsala.se 
www.uppsala.se  
Click or tap here to enter text. 

Kommunstyrelsens protokoll onsdagen den 10 
april 2024 

Plats och tid  
Stadshuset, kommunstyrelsesalen, klockan  11:00-15:22,  
ajournering klockan12:15-13:15 

Paragrafer 

60-92 

Justering 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av 
beslutsprotokoll. Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Protokollförare 

John Hammar, kommunsekreterare 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-04-10 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
    

Närvarande 

Beslutande 

Erik Pelling (S), ordförande 
Tobias Smedberg (V), 1:e vice ordförande 
Therez Almerfors (M), 2:e vice ordförande 
Sofia Andersson (M 
Eva Christiernin (S) 
Ehsan Nasari (C) 
Linda Eskilsson (MP) §§ 62-92 
Jonas Segersam (KD) 
Mattias Kristenson (S) 
Kent Kumpula (SD) §§ 60-62 
Hanna Victoria Mörck (V) 
Jennie Claesson (L) 
Jonas Petersson (C) 
Ylva Stadell (S) 
Fredrik Hultman (M) §§ 60-89 
Ulrik Wärnsberg (S) 
Karolin Lundström (V) 
David Ling (MP) §§ 60-61 
Mats Gyllander (M) 
Alexander von Uckermann (SD) §§ 63-92 
Nora Karlsson (C) §§ 90-92 

Ej tjänstgörande ersättare 

Stefan Hanna (UP) 
David Ling (MP) §§ 62-92 
Anna Johansson Dahl (V) 
Klara Ellström (MP) 
Nora Karlsson (C) §§ 60-89 
Eva Moberg (KD) 
Evelina Solem (KD) 
Alexander von Uckermann (SD) §§ 60-62 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-04-10 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
    

Övriga närvarande 

Joachim Danielsson stadsdirektör, Ingela Hagström utvecklingsdirektör och 
biträdande stadsdirektör, Ola Hägglund ekonomidirektör och biträdande 
stadsdirektör, Christian Blomberg stadsbyggnadsdirektör, Åsa Nilsson Bjervner, 
kanslichef, Lena Grapp stadsjurist, Susanne Eriksson politisk stabschef, John Hammar 
och Sara-Carin Öhman kommunsekreterare samt Linda Nicklasson, Malin Åkesson, 
Anders Nilfjord, Maria Ahrgren, Camilla Hanke, Karin Graham och Ida Bylund Lindman 
föredragande tjänstepersoner. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-04-10 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
    

§ 60 

Val av justerare samt justeringsdag 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att utse Therez Almerfors (M) till justerare, samt 
2. att protokollet justeras onsdagen den 17 april 2024. 

 

§ 61 

Fastställande av föredragningslista 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att lägga Initiativärende om verksamhetsbidrag till Uppsala Kvinnojour från 
Ehsan Nasari (C), Therez Almerfors (M), Sofia Andersson (M) och Jonas 
Segersam (KD) och Initiativärende om att Lokala Brå ska verka för att projektet 
IGOR ska startas upp i Uppsala kommun från Ehsan Nasari (C) till 
föredragningslistan, samt 

2. att med ändringen ovan fastställa föredragningslistan. 

Yrkanden 

Ehsan Nasari (C) yrkar att Initiativärende om verksamhetsbidrag till Uppsala 
Kvinnojour från Ehsan Nasari (C) med flera och Initiativärende om att Lokala Brå ska 
verka för att projektet IGOR ska startas upp i Uppsala kommun från Ehsan Nasari (C) till 
föredragningslistan 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller Ehsan Nasaris (C) yrkande. 
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§ 62 

Föredragningar inför beslut 
Föredragningar inför beslut hålls i följande ärenden: 

Årsredovisning 2023 för kommunstyrelsen 

Årsbokslut och årsredovisning 2023 

Entreprenadupphandling för förarbeten i projektet Uppsala Spårväg -Dynamisk 
inköpssystem (steg 2) 

Upphandling av entreprenad, Uppsala Spårväg förarbeten, Dag Hammarskjölds 
Väg 
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§ 63  

Entreprenadupphandling för förarbeten i 
projektet Uppsala Spårväg -Dynamisk 
inköpssystem (steg 2) 
KSN-2024-00572 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att påbörja objektsspecifik upphandling av entreprenader för Uppsala Spårväg 
Förarbeten enligt upphandlingsstrategin för del 2 och bilagorna 1–6. 

Deltar ej i beslut 

Ehsan Nasari (C) och Jonas Petersson (C) deltar inte i beslutet. 

Sammanfattning 

Med förarbeten inom projektet Uppsala spårväg avses flytt av ledningar, flytt och 
nedtagning av träd, trafik under byggtid, sänkning av väg 255 samt förberedande 
arbeten inför byggnation av spårvägen. Upphandling av entreprenörer för att utföra 
dessa arbeten sker enligt upphandlingsmetoden dynamiskt inköpssystem (DIS).  

Ärendet är en fortsättning till upphandlingsstrategin som togs fram för del 1 i 
upphandlingsprocessen. Syftet är att fastställa arbetssättet och dokumentationen för 
kommande objektsspecifika upphandlingar samt kravnivåer och prioriteringar inom 
utvalda fokusområden. Genom detta underlättas handläggningen av handlingar samt 
beslutsfattande av dessa. 

  



Sida 7 (69) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 
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Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
    

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 26 mars 2024 § 59 
• Tjänsteskrivelse daterad 6 mars 2024 
• Bilaga 1, Upphandlingsstrategi del 2 
• Bilaga 2, PM Hållbarhet förarbeten 
• Bilaga 3, PM Hantering av träd 
• Bilaga 4, PM Trafik under byggtiden 
• Bilaga 5, PM Arbetsmiljö, trygghet och säkerhet under byggtiden 
• Bilaga 6, kommunikationsplan för förarbeten 

Yrkanden 

Jennie Claesson (L) och Erik Pelling (S) yrkar bifall till föreliggande förslag. 

Therez Almerfors (M), Jonas Segersam (KD) och Alexander von Uckermann (SD) yrkar 
avslag till föreliggande förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer föreliggande förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen 
bifaller förslaget. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M) och (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för Therez 
Almerfors (M) med fleras yrkande med följande motivering: 
Vi står fast vid vårt nej till spårväg och säger ja till en utveckling där trygghet och trivsel 
överordnas täthet och där uppsalaborna inkluderas tidigare i processer. Eftersom vi vill 
ta fram en ny fördjupad översiktsplan för södra Uppsala ser vi också framför oss ett annat 
reseunderlag för kapacitetsstark kollektivtrafik. Vi yrkade därför avslag till ärendet.   
Kommunen behöver ha en restriktiv hållning både när det kommer till nya och redan 
beslutade investeringar. Att avbryta projektet Uppsala spårväg, som innebär en 
miljardnota för Uppsalas skattebetalare, är en sådan nödvändig prioritering. 

Alexander von Uckermann (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Sverigedemokraterna förordar BRT istället för spårväg. BRT är ett mer flexibelt och 
mindre kostnadsdrivande alternativ än spårväg. Vi ser även stora risker i att ge sig in i 
detta enorma projekt. Vår kommun är i nuläget i en ekonomisk lågkonjunktur med en 
mycket osäker prisutveckling på marknaden. Vi kan förvänta oss att det kommer leda till 
både kostnadsökningar och framskjutna delar av projektet. Storskaligheten i projektet 
bygger på osäkra befolkningsprognoser, något som ökar risken för att brister i 
lokalförsörjningen och infrastrukturen antingen leder till över- eller underkapacitet i 
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områdena. Det är alltså mycket oklart hur stor del av invånarna som faktiskt kommer 
nyttja spårvägen då vi i dagsläget inte vet hur många som kommer bo i de nybyggda 
stadsdelarna. Spårvägen riskerar att bli överdimensionerad för det framtida behovet av 
kollektivtrafik, det är bättre är att investera i ett flexibelt alternativ som BRT. 

Särskilda yttranden 

Ehsan Nasari (C) lämnar följande särskilda yttrande: 
Centerpartiet förordar en annan lösning för Uppsalas kollektivtrafik. Vi delar bilden av att 
det finns ett behov av en kapacitetsstark och effektiv kollektivtrafik, men vi vill se ett 
system som både är flexibelt och tjänar hela Uppsala stad. Det föreslagna 
kollektivtrafiksystemet är i stället helt inriktat på södra Uppsala och valet av spårväg 
innebär och men mindre flexibilitet jämfört med BRT. Dessutom innebär 
spårvägsprojektet i sin nuvarande utformning stora risker för får både känsliga 
naturvärden och stadens dricksvatten i och med den planerade bron över Fyrisån.  
Ärendet i fråga syftar till att fastställa arbetssättet och dokumentationen för kommande 
objektsspecifika upphandlingar samt kravnivåer och prioriteringar inom utvalda 
fokusområden. Från Centerpartiet var vi i stort sett positiva till upphandlingsstrategin 
och DIS-metoden, som är ett flexibelt system som ökar möjligheterna att få in nya 
produkter och lösningar till upphandlande organisationer. Oavsett om vi skulle 
upphandla för spårväg eller BRT hade vi behövt ha en upphandlingsstrategi. 
Den delen som vi gärna hade sett en starkare styrning inom var kraven på 
trädhanteringen. Vi är förvånande att det PM om trädhanteringen i samband med 
förarbeten svävar så på målet. Att bevara grönska i staden är av yttersta vikt ur flera 
avseenden. Svalka, koldioxidupptag, gynnande av den biologiska mångfalden och inte 
minst trivsel är flera positiva effekter av en grön stad. Därför är det oroande att 
handlingen inte kan ge tydligare svar om hur Uppsalas träd ska värnas i samband med 
förarbetena. 
Med anledning av både ärendets art och våra ställningstaganden i frågan väljer vi att 
avstå från att delta i beslutet. 

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
Efter många års utredningar är det äntligen dags att påbörja byggandet av spårväg. 
Uppsala är en av landets snabbast växande kommuner och det är glädjande att vi nu tar 
nästa steg för att säkra en attraktiv och hållbar kollektivtrafik för Uppsalaborna. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Utvecklingspartiet demokraterna tycker det är mycket beklagligt att inte en stor 
majoritet av kommunfullmäktiges partier tar konsekvenserna av att förutsättningarna 
för spårvägsprojektet kraftigt förändrats sedan 2017 och 2021. En period av kraftig 
inflation och kraftigt ökade kapitalkostnader. Krig i vår närhet. En kraftigt minskad 
befolkningsprognos. Fortfarande inga lagakraftvunna nödvändiga detaljplaner. Kraftigt 
ökande skuldrisker när allt högre räntekostnader tränger ut finansieringsmöjligheter av 
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kritisk kärnverksamhet. Det är inte ett misslyckande att ompröva beslut när 
förutsättningarna så kraftigt ändrats. Det är däremot ett stort misslyckande att inte klara 
av att tänka om och ta chansen att skapa ett större demokratiskt stöd för en klokare väg 
framåt, en klokare väg framåt för att i sträckor med planerad hög befolknings- och 
verksamhetstillväxt säkra bättre kapacitet inom kollektivtrafiken. Allt arbete kopplat till 
att säkerställa kapacitetsstarkare kollektivtrafik bör fortsatt bygga på policyn ”tänk spår 
men kör buss”. 
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§ 64  

Upphandling av entreprenad, Uppsala 
Spårväg Förarbeten Dag Hammarskjölds väg 
KSN-2024-00366 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att påbörja upphandling av entreprenör för Uppsala Spårväg Förarbeten Dag 
Hammarskjölds väg, samt 

2. att delegera till stadsbyggnadsdirektören att utse entreprenör förutsatt att 
anbud som antas inte överskrider mer än fem procentenheter från den kalkyl 
som ligger till grund för uppskattningen av upphandlingens värde enligt bilaga 
9. 

Deltar ej i beslut 

Ehsan Nasari (C) och Jonas Petersson (C) deltar inte i beslutet. 

Sammanfattning 

Uppsala Spårväg förarbeten utför entreprenadarbeten som flytt av ledningar, 
nedtagning av träd och uppbyggnad av mark inom påverkat entreprenadområde för 
spårväg.  Upphandling av entreprenör sker inom det dynamiska inköpssystemet (DIS) 
för Uppsala Spårväg Förarbeten.   

Upphandlingen avser sträckan Dag Hammarskjölds väg, mellan Sjukhusvägen och 
Husargatan. Arbeten som ingår i denna upphandling är stora och djupa längsgående 
ledningsläggningar samt en del djupa korsande ledningsläggningar. Arbetena 
innehåller även anläggande av spårvägssektionens västra gång- och cykelbana samt 
nedtagning av alléträd i gatans mitt och västra sida.  
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Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 26 mars 2024 § 60 
• Tjänsteskrivelse daterad 15 mars 2024 
• Bilaga 1, Administrativa föreskrifter 
• Bilaga 2, Översiktsritning förarbeten 
• Bilaga 3, Översiktsritning entreprenad Dag Hammarskjölds väg 
• Bilaga 4, PM byggordning. 
• Bilaga 5, Arbetsmiljöplan 
• Bilaga 6, PM Träd Dag Hammarskjölds väg 
• Bilaga 7, Särskilda kontraktsvillkor avseende ekologisk hållbarhet 
• Bilaga 8, PM kommunikation Skyltning 
• Bilaga 9, ekonomiska konsekvenser. 

Yrkanden 

Jennie Claesson (L) och Erik Pelling (S) yrkar bifall till föreliggande förslag. 

Therez Almerfors (M), Jonas Segersam (KD) och Alexander von Uckermann (SD) yrkar 
avslag till föreliggande förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer föreliggande förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen 
bifaller förslaget. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M) och (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för Therez 
Almerfors (M) med fleras yrkande med följande motivering: 
Vi står fast vid vårt nej till spårväg och säger ja till en utveckling där trygghet och trivsel 
överordnas täthet och där uppsalaborna inkluderas tidigare i processer. Eftersom vi vill 
ta fram en ny fördjupad översiktsplan för södra Uppsala ser vi också framför oss ett annat 
reseunderlag för kapacitetsstark kollektivtrafik. Vi yrkade därför avslag till ärendet.   
Kommunen behöver ha en restriktiv hållning både när det kommer till nya och redan 
beslutade investeringar. Att avbryta projektet Uppsala spårväg, som innebär en 
miljardnota för Uppsalas skattebetalare, är en sådan nödvändig prioritering. 

Alexander von Uckermann (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Sverigedemokraterna förordar BRT istället för spårväg. BRT är ett mer flexibelt och 
mindre kostnadsdrivande alternativ än spårväg. Vi ser även stora risker i att ge sig in i 
detta enorma projekt. Vår kommun är i nuläget i en ekonomisk lågkonjunktur med en 
mycket osäker prisutveckling på marknaden. Vi kan förvänta oss att det kommer leda till 
både kostnadsökningar och framskjutna delar av projektet. Storskaligheten i projektet 



Sida 12 (69) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-04-10 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
    

bygger på osäkra befolkningsprognoser, något som ökar risken för att brister i 
lokalförsörjningen och infrastrukturen antingen leder till över- eller underkapacitet i 
områdena. Det är alltså mycket oklart hur stor del av invånarna som faktiskt kommer 
nyttja spårvägen då vi i dagsläget inte vet hur många som kommer bo i de nybyggda 
stadsdelarna. Spårvägen riskerar att bli överdimensionerad för det framtida behovet av 
kollektivtrafik, det är bättre är att investera i ett flexibelt alternativ som BRT. 

Särskilda yttranden 

Ehsan Nasari (C) lämnar följande särskilda yttrande: 
Centerpartiet förordar en annan lösning för Uppsalas kollektivtrafik. Vi delar bilden av att 
det finns ett behov av en kapacitetsstark och effektiv kollektivtrafik, men vi vill se ett 
system som både är flexibelt och tjänar hela Uppsala stad. Det föreslagna 
kollektivtrafiksystemet är i stället helt inriktat på södra Uppsala och valet av spårväg 
innebär och men mindre flexibilitet jämfört med BRT. Dessutom innebär 
spårvägsprojektet i sin nuvarande utformning stora risker för får både känsliga 
naturvärden och stadens dricksvatten i och med den planerade bron över Fyrisån. 
Ärendet i fråga behandlar dock förarbete och ledningsflyttar av ett slag som hade krävts 
även för BRT. Det rör sig alltså om åtgärder som hade varit nödvändiga även vid 
införande av andra kollektivtrafiksystem än spårväg. Som ett isolerat ärende vore vi 
därför positiva till upphandlingen, däremot är vi fortsatt motståndare till det system som 
upphandlingen idag är en del av. Med anledning av både ärendets art och våra 
ställningstaganden i frågan väljer vi att avstå från att delta i beslutet. 

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
Efter många års utredningar är det äntligen dags att påbörja byggandet av spårväg. 
Uppsala är en av landets snabbast växande kommuner och det är glädjande att vi nu tar 
nästa steg för att säkra en attraktiv och hållbar kollektivtrafik för Uppsalaborna. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Utvecklingspartiet demokraterna tycker det är mycket beklagligt att inte en stor 
majoritet av kommunfullmäktiges partier tar konsekvenserna av att förutsättningarna 
för spårvägsprojektet kraftigt förändrats sedan 2017 och 2021. En period av kraftig 
inflation och kraftigt ökade kapitalkostnader. Krig i vår närhet. En kraftigt minskad 
befolkningsprognos. Fortfarande inga lagakraftvunna nödvändiga detaljplaner. Kraftigt 
ökande skuldrisker när allt högre räntekostnader tränger ut finansieringsmöjligheter av 
kritisk kärnverksamhet. Det är inte ett misslyckande att ompröva beslut när 
förutsättningarna så kraftigt ändrats. Det är däremot ett stort misslyckande att inte klara 
av att tänka om och ta chansen att skapa ett större demokratiskt stöd för en klokare väg 
framåt, en klokare väg framåt för att i sträckor med planerad hög befolknings- och 
verksamhetstillväxt säkra bättre kapacitet inom kollektivtrafiken. Allt arbete kopplat till 
att säkerställa kapacitetsstarkare kollektivtrafik bör fortsatt bygga på policyn ”tänk spår 
men kör buss”.   
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§ 65  

Strategiskt markförvärv 
KSN-2024-00054 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att godkänna förslag till köpekontrakt avseende Knivsta Kasby 3:6, bilaga 1, 
samt 

2. att godkänna förslag till köpekontrakt avseende Knivsta Ängsvaktartorp 1:2, 
Knivsta Ängsvaktartorp 1:4 samt del av Knivsta Långhundra Allmänning 4:1, 
bilaga 2. 

Sammanfattning 

För det så kallade Fyrspårsavtalets järnvägsutbyggnad respektive kommunens egen 
utveckling av de sydöstra stadsdelarna är en ny kapacitetsstark trafikplats utmed E4 
ett nödvändigt genomförandemoment.  För att kunna möta tidplaner avseende 
planering och utbyggnad av såväl den statliga trafikplatsen som de kommunala 
anslutningsvägarna är kommunal markrådighet av stor betydelse. I anslutning till 
trafikanläggningarna planeras även för ny och attraktivt belägen verksamhetsmark 
vilket gör att ärendet även har betydelse för kommunens näringslivsutveckling.  

Kommunens markförvärv har möjliggjorts genom att kommunens motpart samtidigt 
får förvärva annan och för den parten ändamålsenlig skogsbruksmark från kommunen. 
Sett till sin helhet är ärendet därmed att betrakta som ett markbyte med 
värdeutjämnande köpeskillingar mellan parterna.          

Köpeskillingarna gör ärendet till en fråga för kommunstyrelsen att besluta.  

Förvärvet ryms inom den av kommunfullmäktige beslutade investeringsbudgeten för 
2024-års strategiska markförvärv.   
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Beslutsunderlag 

• Mark- och exploateringsutskottets förslag 20 mars 2024 § 19 
• Tjänsteskrivelse daterad 8 mars 2024 
• Bilaga 1, Köpekontrakt Knivsta Kasby 3:6  
• Bilaga 2, Köpekontrakt Knivsta Ängsvaktartorp 1:2, Knivsta Ängsvaktartorp 1:4 

samt del av Knivsta Långhundra Allmänning 4:1  
• Bilaga 3, Kartskiss  

Yrkanden 

Jennie Claesson (L), Jonas Segersam (KD) och Erik Pelling (S) yrkar bifall till mark- och 
exploateringsutskottets förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller mark- och exploateringsutskottets 
förslag. 

Särskilda yttranden 

Therez Almerfors (M) lämnar följande särskilda yttrande: 
Fyrspåret är jätteviktigt för Uppsalas utveckling och för framkomligheten för hela 
Mälardalen samt transporter för hela landet. Människor måste kunna pendla i en 
fungerande arbetsmarknadsregion och få ihop livspusslet. Det är även viktigt att rusta 
existerande spår för att försäkra att tågtrafiken går som den ska. Moderaterna står fast 
vid vårt nej till spårväg och säger ja till en utveckling där trygghet och trivsel överordnas 
täthet och där uppsalaborna inkluderas tidigare i processer.  
Moderaterna vill se en annan utbyggnad i sydöstra Uppsala och vill att det tas fram en ny 
fördjupad översiktsplan för området. Eftersom vi vill ta fram en ny fördjupad 
översiktsplan för södra Uppsala ser vi också framför oss ett annat reseunderlag för 
kapacitetsstark kollektivtrafik. Att förvärva mark i en annan kommun bör användas 
ytterst restriktivt men då kommungränsen löper längs med fastigheten och den är en 
pusselbit för att möjliggöra den mest optimala trafikplatsen vid E4:an är detta förvärv en 
pusselbit i detta. 

Ehsan Nasari (C) lämnar följande särskilda yttrande: 
Centerpartiet motsätter sig inte ärendet i sak. Vi vill däremot framhålla att Centerpartiet 
förordar en helt annan utveckling söderut och vill se en ny fördjupad översiktsplan för 
Sydöstra staden. På så vis vill vi främja en mer hållbar stadsutveckling som inte 
kompromissar med grönska och trivsel eller bygger för tätt och för högt. En 
stadsutveckling som tar hänsyn till både behovet av nya bostäder och etablerade 
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stadsdelars förutsättningar. På så vis bygger vi samhällen och inte bara byggnader, 
samhällen som kan hålla för lång tid framöver. 

Jonas Segersam (KD) lämnar följande särskilda yttrande: 
Kristdemokraterna är generellt positiva till strategiska markförvärv, även om det i det här 
fallet blir lite märkligt när affärerna rör mark i en grannkommun. Vi behöver ha ett nära 
och förtroendefullt samarbete med Knivsta kommun runt utvecklingen kring 
kommungränsen, ny påfart på E4 och nya järnvägsstation / -stationer längs 
ostkustbanan. Kristdemokraterna har hela tiden framhållit att en del av den planerade 
bebyggelsen i Sävja bör flyttas till det aktuella området mellan E4 och järnvägen 
(”Nysala”). Det är tråkigt att utbyggnaden i området inte kunnat planeras med ett bättre 
stöd och bredd. När man misslyckas med förankring hos medborgarna kan det leda till 
att de, som i Knivsta kommun, väljer ett nytt styre som bättre representerar folkviljan. Vi 
ser dock inget problem med den aktuella markaffären då det är bra med kommunalt 
ägande i ett område som vi vill utveckla med infrastruktur och bostäder. 

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
Att förvärva mark i en annan kommun är kontroversiellt vilket därför bör ske med stor 
varsamhet. Markförvärvet är dock en nödvändig pusselbit för att möjliggöra en ny 
kapacitetsstark trafikplats vid E4:an och därmed säkra fyrspårsavtalets 
järnvägsutbyggnad samt kommunens utveckling i stadsdelarna i södra Uppsala. 
Tillsammans med den nya trafikplatsen planeras även för nya verksamheter, vilket vi 
liberalerna välkomnar eftersom det bidrar till att stärka Uppsalas näringslivsutveckling. 
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§ 66 

Informationsärenden 
Kommunstyrelsen informeras om följande ärenden: 

Ukrainaredovisning 

Avdelningschef Ida Bylund Lindman informerar kommunstyrelsen om kommunens 
arbete med att ta emot flyktingar från Ukraina. 
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§ 67  

Yttrande över remiss av promemorian 
Åtgärder för en bättre bostadsförsörjning 
KSN-2024-00228 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avge yttrande till Landsbygds- och infrastrukturdepartementet enligt 
ärendets bilaga 1.  

Sammanfattning 

Denna promemoria från Landsbygds- och infrastrukturdepartementet innehåller en 
bearbetning av förslag som tidigare har lämnats av en särskild utredare samt av en 
statlig utredning. Den särskilde utredaren lämnade betänkandet En gemensam bild av 
bostadsbyggnadsbehovet år 2017 (SOU 2017:73). Den statliga utredningen lämnade 
2022 betänkandet Sänk tröskeln till en god bostad (SOU 2022:14). Uppsala kommun 
har tidigare lämnat remissyttrande över den statliga utredningen (KSN-2022-01006). 

I promemorian föreslås att det ska bli obligatoriskt för kommuner att under vissa 
förutsättningar ge hyresgarantier till barnfamiljer. Syftet är att underlätta för 
barnfamiljer som saknar egen bostad att kunna få en bostad. Det nya kravet på 
kommunerna att ställa hyresgarantier innebär att kommunerna ska ersättas enligt 
finansieringsprincipen. 

I promemorian tydliggörs också att kommunala bostadsförmedlingar får förmedla 
bostäder som reserverats utifrån olika behov och erbjuda förturer utan att det påverkar 
möjligheten att ta ut köavgift av de sökande. I syfte att skapa bättre förutsättningar för 
att samordna kommunala bostadsförsörjningsåtgärder och planeringen för 
bostadsbyggande föreslås ett antal förtydliganden i lagen om kommunernas 
bostadsförsörjningsansvar. 

Sammanfattningsvis anser Uppsala kommun att några av förslagen i promemorian 
tillsammans kan bidra till en något bättre bostadsförsörjning. Samtidigt hade 
kommunen önskat att regeringen också hade valt att gå vidare med utredningens 
förslag på ett nationellt mål för bostadsförsörjningen och en handlingsplan för hur 
detta ska nås.  
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Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 26 mars 2024 § 61 
• Tjänsteskrivelse daterad 16 februari 2024 
• Bilaga 1, Remissvar över promemorian Åtgärder för en bättre 

bostadsförsörjning  
• Bilaga 2, Åtgärder för en bättre bostadsförsörjning  

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Särskilda yttranden 

Alexander von Uckermann (SD) lämnar följande särskilda yttrande: 
Uppsala kommun behöver föra en mer kritisk linje gentemot att utöka möjligheterna till 
reservation och förturer. Sverigedemokraterna menar att grundregeln måste vara ett 
kösystem utefter principen om likabehandling och transparens. Problemet med förtur är 
alltid att någon som egentligen borde stå på tur missgynnas. Förtur och reserverade 
bostäder i bostadskön har historiskt använts för att ge lägenheter till asylsökande, detta 
är något vi menar måste vara kraftigt begränsat. Det kan finnas skäl att reservera 
bostäder till särskilt utsatta barnfamiljer, unga, studenter och seniorer. Däremot måste 
regelverket vara tydligt och avgränsande för att inte öppna upp för ytterligare avsteg 
från dessa principer samt marknadskrafterna. 
Det är oroväckande att Uppsala kommun tittar på möjligheten att använda kösystemet 
för att främja social blandning i bostadsområdena. Det är just denna form av politiskt 
missbruk som riskerar att främjas genom förslag om utökade möjligheter till reservation 
och förtur. Kösystemet skall inte bli ett politiskt verktyg för att planekonomiskt omdana 
bostadsområden. De fria marknadskrafterna, likabehandling och valfrihet måste värnas. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Uppsala kommun borde tydligare lyfta fram att staten ska erbjuda någon form av 
investeringsstöd till kommuner som har eller har haft kraftig befolkningstillväxt. Det är 
inte rimligt att kommuner som står för stora befolkningsökningar till gagn för rikets 
positiva utveckling idag bland annat får stå för stora delfinansieringar av projekt som 
helt borde bäras av staten genom Trafikverket. 
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§ 68  

Svar på remiss av kultursamhället - utvecklad 
samverkan mellan stat, region och kommun 
KSN-2024-00280 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avge yttrande till kulturdepartementet i enlighet med ärendets bilaga 1.  

Sammanfattning 

Regeringen beslutade den 7 juli 2022 att tillsätta en särskild utredare med uppdrag att 
genomföra en översyn av kultursamverkansmodellen. Betänkandet överlämnades till 
regeringen 27 september 2023. Uppsala kommun har inbjudits att lämna synpunkter 
på betänkandet Kultursamhället – utvecklad samverkan mellan stat, region och 
kommun (SOU 2023:58). 

I betänkandet föreslås bland annat en ny lag om samverkan mellan stat, region och 
kommun på kulturområdet som från och med 1 januari 2025 ska ersätta nuvarande lag 
(2010:1919) om fördelning av vissa statsbidrag till regional kulturverksamhet. Förslaget 
öppnar för att både regioner och vissa kommuner ska kunna fördela statsbidrag inom 
kulturområdet vilket innebär att bidragsgivningen decentraliseras. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 26 mars 2024 § 62 
• Tjänsteskrivelse daterad 5 mars 2024  
• Bilaga 1, Yttrande över betänkandet Kultursamhället, utvecklad samverkan 

mellan stat, region och kommun (SOU 2023:58)  
• Bilaga 2, Kultursamhället, utvecklad samverkan mellan stat, region och 

kommun (SOU 2023:58) 

Yrkanden 

Jonas Segersam (KD) yrkar 
Att sista stycken på sidan 1 i yttrandet: ”Uppsala kommun ställer sig positivt till förslagen 
i stort vad gäller möjligheten att som kommun ta ett större ansvar och få en tydligare roll 
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i dialog och samverkan med staten på kulturområdet. Även betänkandets målsättningar 
om förenklade arbetssätt och minskad administration till förmån för utveckling genom 
faktisk konkret verksamhet går i linje med Uppsala kommuns arbete såväl på 
kulturområdet som inom andra verksamhetsområden.” 
Ska ersättas med följande: 
Kultursamverkansreformen hade en bra ambition att föra ner beslutanderätt från statlig 
till regional och kommunal nivå. Tyvärr har förankringen i kommunerna inte blivit lika 
bra som den var tänkt, det är dock tveksamt om en helt ny lagstiftning kommer tillrätta 
med detta. Det bästa är sannolikt att justera nuvarande lagstiftning och förtydliga 
kommunernas roll i kultursamverkansmodellen. Det finns stora risker att 
bidragsgivandet blir konserverande, och inte ger utrymme för utveckling, särskilt om inte 
staten tillför mer pengar. Både Uppsala konstmuseum och Uppsala konsert och kongress 
borde ingå i kultursamverkansmodellen eftersom dessa institutioner servar hela länet. 

Erik Pelling (S) yrkar avslag till Jonas Segersams (KD) ändringsyrkande. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Jonas Segersams (KD) ändringsyrkande mot avslag och finner 
att kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

Ordföranden finner därefter att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Reservationer 

Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Kultursamverkansmodellen behöver utvecklas, men en lika omfattande förändring som 
utredningen föreslår är inte nödvändig. 

Särskilda yttranden: 

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
Tanken och ordets frihet är grunden i liberal kulturpolitik. Vår uppgift är inte att styra 
kulturen, utan att förbättra förutsättningarna för det konstnärliga skapandet. 
Kultursamverkansreformen medför i grunden positiva förslag för Uppsala kommun som 
möjlighet till större ansvar och en tydligare roll tillsammans med staten på 
kulturområdet. Vi liberaler ser också positivt på förslagen om förenklade arbetssätt och 
minskad administration till förmån för konkret verksamhet. För att uppnå de önskade 
målen behövs en långsiktig och hållbar finansiering för kultursamverkansreformen för 
att främja önskad utveckling. 
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§ 69  

Yttrande över betänkandet Ett starkare skydd 
för offentliganställda mot våld, hot och 
trakasserier (SOU 2024:1) 
KSN-2024-00227 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avge yttrande till justitiedepartementet i enlighet ärendets bilaga 1. 

Sammanfattning 

Justitiedepartementet har remitterad betänkandet Ett starkare skydd för 
offentliganställda mot våld, hot och trakasserier (SOU 2024:1) till Uppsala kommun för 
yttrande senast den 12 april 2024. 

Utredningen har haft i uppdrag att överväga författningsändringar för att minska 
offentliganställdas utsatthet för våld och, hot och trakasserier. Utredningen omfattar 
tre huvudsakliga delområden – det straffrättsliga skyddet för tjänstemän, en minskad 
exponering av offentliganställdas namn samt ett starkare skydd för uppgifter om 
offentliganställda. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 26 mars 2024 § 63 
• Tjänsteskrivelse daterad 8 mars 2024 
• Bilaga 1, Yttrande över SOU 2024:1 Ett starkare skydd för offentliganställda 

mot våld, hot och trakasserier 
• Bilaga 2, Ett starkare skydd för offentliganställda mot våld, hot och trakasserier 

(SOU 2024:1) 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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Särskilda yttranden 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) lämnar följande 
särskilda yttrande: 
Det är självklart viktigt att man bättre förebygger våld, hot och trakasserier mot 
offentliganställda. Kraftsamlingen måste dock ligga på att komma åt själva 
brottsligheten, inte i första hand att försvåra insyn och offentlighet hos myndigheter. Det 
är viktigt att slå vakt om ett öppet och humant samhälle där myndigheter är tillgängliga 
och serviceinriktade, även om man stärker personskyddet. 

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
Ingen ska behöva utsättas för våld, hot eller trakasserier i sin arbetsroll. Därför är det 
viktigt att vi ständigt förbättrar det förebyggande arbetet samtidigt som vi kommer 
tillrätta med brottsligheten bakom. Den negativa utvecklingen innebär inte bara 
allvarliga konsekvenser för den enskilde utan är i förlängningen en fara för 
rättssäkerheten och ett angrepp på det demokratiska systemet. Samtidigt kan det 
förtydligas att ändringarna gäller alla anställda i Uppsala kommun. Begreppet 
tjänsteperson behöver utvidgas för att även inkludera offentligt anställda så som 
exempelvis lärare, pedagoger och övrig skolpersonal. 
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§ 70  

Yttrande över kommunrevisionens granskning 
av näringslivsutveckling 
KSN-2024-00457 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avge yttrande till kommunrevisionen i enlighet med ärendets bilaga 1, 
samt 

2. att uppdra till kommunledningskontoret att utvärdera etableringsfunktionen 
och rapportera detta till kommunstyrelsen. 

Sammanfattning 

Kommunrevisionen har överlämnat en granskning av kommunens arbete med 
näringslivsutveckling till kommunstyrelsen för yttrande senast den 30 april 2024.  

Utifrån genomförd granskning är kommunrevisionens samlade bedömning att 
kommunstyrelsen och nämnderna inte helt säkerställer att företagare får stöd och 
service som kännetecknas av tillgänglighet, effektivitet och intern samordning. 
Kommunstyrelsens insatser kring styrning och samordning av koncernens arbete med 
näringslivsutveckling bedöms inte helt tillräckliga. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 26 mars 2024 § 65 
• Tjänsteskrivelse daterad den 21 februari 2024 
• Bilaga 1, yttrande från kommunstyrelsen  
• Bilaga 2, kommunrevisionens missiv 
• Bilaga 3, granskningsrapport 

Yrkanden 

Alexander von Uckermann (SD) yrkar 
att kommunen skall djupgående kartlägga brottsligheten som drabbar företagande i 
kommunen. 
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Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Alexander von Uckermanns tilläggsyrkande mot avslag och 
finner att kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

Ordföranden finner därefter att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Reservationer 

Alexander von Uckermann (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Uppsala kommun behöver ta kommunrevisionens anmärkningar på största allvar. 
Företagande är grundläggande för kommunens ekonomi och invånarnas välstånd. 
Mycket av de svar som kommunen ger är intetsägande utan förslag om skarpa åtgärder. 
Etableringsfunktionen behöver utvärderas för att den skall anpassas så bra som möjligt 
utefter företagens behov. 
Vi behöver även på djupet kartlägga förekomsten och utbredningen av brottslighet inom 
vår kommun för att kunna rikta in våra trygghetsåtgärder där de behövs som mest. Enligt 
Svenskt Näringsliv kostar brottsligheten närmare 100 miljarder om året för svenska 
företag. 41 % av de brottsutsatta företagen har slutat att anmäla brott till polisen då man 
upplever att polisen inte tar utvecklingen på allvar. Vi som kommun är skyldiga att göra 
vad vi kan för att minimera förekomsten av brottslighet. 

Särskilda yttranden 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) lämnar följande 
särskilda yttrande: 
På KSAU yrkade vi på, och fick igenom, att det skulle göras en utvärdering av 
etableringsfunktionen givet att det var ett av uppdragen som granskningen pekade ut 
som angeläget. Det är positivt att de styrande partierna gick med på detta då det är en 
otroligt viktig verksamhet för att fler uppsalabor ska bli självförsörjande.  
Granskningen pekar ut att tryggheten för näringslivet inte uppnår önskad effekt. 
Brottsligheten är fortfarande hög och för lite görs. Det finns flera brister och problem för 
företagen kopplade till trygghet där vi som kommun kan och bör göra mer.  
I en motion har vi även lyft fram olika förslag för en trygghetsoffensiv för näringslivet. En 
lokal kameraoffensiv, fler väktare och bättre belysning samt bättre renhållning skulle 
skapa en tryggare stad både gör näringslivet och medborgare.  
För att underlätta för näringslivet, men även privatpersoner, har våra partier länge 
pratat om att kommunen måste lösa ett system för en väg in. I en så stor organisation 
som Uppsala kommun är det en djungel för andra parter att veta var de ska vända sig 
med sitt ärende, det måste åtgärdas. Kommunen måste vara en medpart inte en 
motpart, det är i näringslivet som skattepengarna till vår välfärd skapas och därför 
måste vi göra det enkelt att bedriva verksamhet i Uppsala.  
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I olika motioner har vi även lyft fram förslag om att alla nämnder och bolag ska göra en 
genomlysning för att se hur de kan undvika osund konkurrens.  
Om vi ska bli en mer näringslivsvänlig kommun behöver Ett Uppsala, en kommun bli mer 
än ett uttryck och något som genomsyrar allt arbete så att fler vill starta, etablera och 
utveckla Uppsala. 

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
Företag skapar arbetstillfällen, ekonomisk tillväxt och skatteintäkter som i förlängningen 
finansierar skola, vård och omsorg. Därför är ett livskraftigt näringsliv i Uppsala av stor 
vikt. Kommunrevisionens granskning är kritisk och de rekommendationer som lyfts 
måste omhändertas så att alla företagare får stöd och service präglad av tillgänglighet, 
effektivitet och intern samordning. Ansvaret för näringslivsfrågorna faller ständigt mellan 
stolarna och åtgärder behöver vidtas på koncernövergripande nivå. Samtliga nämnder 
och styrelser i Uppsala kommun måste ha ett gemensamt mål att alla kommunens 
medarbetare aktivt ska arbeta för att bli mer företagarvänliga. Kommunförvaltningen 
finns till för Uppsalas invånare och inte tvärtom. Som politiker har vi ett ansvar att skapa 
rätt förutsättningar. Genom att driva en politik som gör att fler väljer att starta, driva och 
utveckla sina företag här kommer Uppsala att bli en attraktiv kommun för företagare 
såväl som Uppsalabor. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Det är mycket bra att kommunrevisionen synar hur kommunen arbetar med att förbättra 
servicen till geografins företagare. Jag hoppas att dessa granskningar blir 
återkommande då de bidrar till att sätta press på kommunens olika verksamhetsdelar 
att leverera på de mätbara förbättringsområden som är beslutade i det nyligen antagna 
Näringslivsprogrammet för 2024-2027. Bland annat hoppas jag att kommunrevisionen 
kommer att följa upp hur varje nämnd och bolag definierat mätbara förbättringsmål i 
sina verksamheter och som leder till att kommunens övergripande 
förbättringsambitioner möts. 
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§ 71  

Yttrande över kommunrevisionens granskning 
av visselblåsarfunktionen 
KSN-2024-00637 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avge yttrande till kommunrevisionen i enlighet med ärendets bilaga 1. 

Sammanfattning 

Kommunrevisionen har med utgångspunkt i revisionsplan för år 2023 uppdragit åt PwC 
att granska kommunens visselblåsarfunktion, i syfte att bedöma om kommunstyrelsen 
säkerställt en ändamålsenlig funktion i enlighet med gällande lagstiftning. Den 
sammantagna bedömningen i revisionsrapporten är att kommunstyrelsen inte har 
säkerställt en ändamålsenlig visselblåsarfunktion.  

Av yttrandet framgår att kommunrevisionens granskning i allt väsentligt gällt den 
arbetsprocess för visselblåsning som sedan den 1 februari 2024 ersatts med en ny 
arbetsprocess. Den nya arbetsprocessen för visselblåsning bedöms svara mot lagens 
krav och möter revisionens synpunkter. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 26 mars 2024 § 66 
• Tjänsteskrivelse daterad 26 mars 2024 
• Bilaga 1, Yttrande över kommunrevisionens granskning av 

visselblåsarfunktionen 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag. 
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Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
    

Särskilda yttranden 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) lämnar följande 
särskilda yttrande: 
Inför KSAU tog yttrandet från kommunstyrelsen inte granskningen på tillräckligt stort 
allvar och därför yrkade vi på att ärendet skulle återremitteras för att utveckla yttrandet 
med skrivningar om hur kommunrevisionens rekommendationer kommer omhändertas, 
vilket bifölls. 
Handlingen som kom till kommunstyrelsen var mer i linje med det vi efterfrågade. Det är 
inte rimligt att kommunstyrelsen inte svarar tillräckligt bra eller ifrågasätter 
granskningen. Detta är en väldigt viktig fråga och det är av stor vikt att vi följer lagen. De 
förbättringar som ska genomföras är bra och nödvändiga, men bara för att arbete pågår 
kan vi inte avslå kritiken i granskningen när vi trots allt inte levererat tillräckligt bra 
tidigare.  

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
Medborgarnas förtroende för Uppsala kommun bygger på att kommunen uppfattas som 
saklig och opartisk, att våra gemensamma tillgångar förvaltas väl och att det inte 
förekommer några oegentligheter. Därför är det viktigt att kommunens organisation är 
transparent och ger möjlighet att påvisa brister utan repressalier. Visselblåsarfunktionen 
har historiskt sett avslöjat stora missförhållanden i myndigheters agerande vilket gör att 
kommunen måste säkerställa att det finns dokumenterade rutiner för hur ärenden ska 
hanteras och utredas. Den nya arbetsprocessen som tillsattes i februari 2024 bedöms 
bättre svara mot lagens krav och revisionens synpunkter, men i vilken utsträckning får 
den kommande granskningen utvisa. 
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§ 72  

Yttrande till Trafikverket gällande 
inriktningsunderlag inför 
transportinfrastrukturplaneringen för 
perioden 2026–2037 
KSN-2024-00517 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att revidera förslag till yttrande i bilaga 1 i enlighet med Erik Pelling (S) 
yrkande, samt 

2. att med ändringarna ovan godkänna yttrandet. 

Sammanfattning 

Regeringen gav i juni 2023 i uppdrag till Trafikverket att ta fram ett inriktningsunderlag 
inför regeringens proposition om den långsiktiga infrastrukturplaneringen för perioden 
2026–2037. Propositionen planeras att läggas på riksdagens bord under hösten 2024. 
Steget efter propositionen är att ge Trafikverket och landets länsplaneupprättare i 
uppdrag att ta fram en nationell åtgärdsplan samt länstransportplaner. 

I yttrandet riktas skarp kritik mot Trafikverkets sätt att hantera ingångna avtal och att 
det hotar att skada förtroendet för processer som är viktiga för samhällsutvecklingen. 
Samtidigt delar Uppsala kommun Trafikverkets bild att mer medel behöver avsättas 
för drift och underhåll. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 26 mars 2024 § 67 
• Tjänsteskrivelse daterad 1 mars 2024 
• Bilaga 1, Förslag till yttrande 
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Yrkanden 

Erik Pelling (S) yrkar att följande tillägg ska göras till yttrandet: 
Efter tredje stycket under rubriken Fyra spår och avtal med staten. 
Därtill kan man påpeka det allmänna behovet av upprustning av järnvägen ur ett 
beredskapsperspektiv. F 16 anser att ”F 16 och garnisonen i sin helhet kommer att ha 
lättare att rekrytera personal om det finns en väl fungerande pendling. En fungerande 
tågtrafik är grunden i försvarsmaktens mobilisering av personal som till stor del har 
inställelse med tåg. F 16 ser även att godstransporter med tåg är under utveckling och en 
lösning som försvarsmakten tittar på. Fattas beslut om fyrspår så kommer det att 
påverka F 16 positivt.” 

Therez Almerfors (M) yrkar bifall till Erik Pellings (S) tilläggsyrkande. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner först att kommunstyrelsen bifaller tilläggsyrkandet. 

Ordföranden finner därefter att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag. 

Särskilda yttranden 

Alexander von Uckermann (SD) lämnar följande särskilda yttrande: 
I ärendet framgår det att Trafikverkets finansiering av fyra spår är oklar. Myndigheten har 
begränsat med resurser och utefter dagens budgetnivå räcker det inte till. Myndigheten 
delar upp projekten i bundna och obundna projekt. Vad gäller de obundna projekten vill 
myndigheten ha möjligheten att ompröva dessa om budgeten inte räcker till. Det är 
oklart vilken kategori fyra spår hör till. Det bästa är såklart att Trafikverket tydliggör att 
finansiering finns för fyra spår, det är väldigt viktigt för vår kommun. 
Styret har under åratal stoltserat med fyrspårs-avtalet och riktat om hela kommunens 
stadsutbyggnad utefter dess förutsättning. Spårvägsprojektet och den storskaliga 
exploateringen av de sydöstra stadsdelarna bygger på medfinansiering från staten. 
Projektet kan bli ett stort misslyckande till stor kostnad för skattebetalarna om fyra spår 
inte blir av med statlig finansiering. 
Sverigedemokraterna har länge varnat för att ge sig in i detta enorma 
stadsutvecklingsprojekt. Vi har länge varnat för de stora riskerna kopplat till finansiering 
och argumenterat för att bygga ut Uppsala varsamt och med ett större fokus på 
landsbygden. Projektet behöver bromsas tills att det är säkerställt att finansieringen är 
på plats. 
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§ 73  

Yttrande gällande överklagan av kommunens 
beslut om bildande av naturreservatet Gamla 
Uppsalas åskullar 
KSN-2021-01236 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att yttra sig till Länsstyrelsen i Uppsala län i enlighet med ärendets bilaga 1 
gällande överklagande av kommunens beslut att bilda naturreservatet Gamla 
Uppsala åskullar i Uppsala kommun. 

Sammanfattning 

Beslut om att bilda naturreservatet Gamla Uppsala åskullar togs av 
kommunfullmäktige den 11 december 2023 (§ 219). Försvarsmakten överklagade 
kommunens beslut till länsstyrelsen. Länsstyrelsen har den 31 januari 2024 skickat 
underrättelse inför beslut till kommunen för yttrande, se ärendets bilaga 2. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 26 mars 2024 § 68 
• Tjänsteskrivelse daterad 28 februari 2024 
• Bilaga 1, Kommunens yttrande till länsstyrelsen  
• Bilaga 2, Underrättelse inför beslut 
• Bilaga 3, Försvarsmaktens samrådsyttrande 14 april 2023 

Yrkanden 

Erik Pelling (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Therez Almerfors (M) och Jonas Segersam (KD) yrkar: 
att texten under ”Kommunens yrkande” ändras till Uppsala kommun yrkar att 
länsstyrelsen ska bifalla Försvarsmaktens överklagande och upphäva 
kommunfullmäktiges beslut från den 11 december 2023, att bilda naturreservatet Gamla 
Uppsala årskullar i Uppsala kommun. Och efterföljande text stryks. 
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Alexander von Uckermann yrkar bifall Therez Almerfors (M) med fleras yrkande. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Therez Almerfors (M) med fleras ändringsyrkande mot avslag 
och finner att kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

Ordföranden finner därefter att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M) och (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för Therez 
Almerfors (M) med fleras yrkande med följande motivering: 
Vi tycker det är positivt att utveckla Rödbo- och Tunåsen som besöksmål, och ser gärna 
att man stärker skötseln och utbudet för besökare i området. Detta kan man göra utan 
att inrätta ett formellt reservat, Dessutom saknar naturreservatet stöd i kommunens 
översiktsplan som pekar ut den långsiktiga markanvändningen. När bildandet av detta 
naturreservat dessutom kommer försvåra för Försvarsmakten att göra sitt viktiga arbete 
att försvara Sverige och Uppsala såg vi ingen anledning till att bilda ett natureservat. 
Därför anser vi att att överklagan från Försvarsmakten ska bifallas och beslutet på 
kommunfullmäktige upphävas. I detta säkerhetspolitiska läge är det av yttersta vikt att 
försvaret har möjlighet att genomföra övningar och uträtta sitt arbete på bästa möjliga 
vis och vi ska vara glada att vi har Ärna i vår kommun. 

Alexander von Uckermann (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Redan när beslutet fattades varnade Sverigedemokraterna för problematiken. Tyvärr tog 
inte vänsterstyret vår kritik på allvar och verkar fortfarande motarbeta Försvarsmakten. 
Kommunen borde inte sätta sig över myndighetens bedömning och äventyra vår 
försvarsförmåga. Försvarsmakten menar att ett bildande av naturreservat skadar 
Sveriges försvarsförmåga. Detaljer kring detta är sekretessklassade och redogörs därför 
inte för. Det är rent utsagt haveristiskt av vänsterstyret att ignorera dessa påpekanden. 
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§ 74  

Riktlinje för Uppsalas träd 
KSN-2024-00563 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att anta riktlinjer för Uppsalas träd i enlighet med ärendets bilaga 1. 

Sammanfattning 

Stadsbyggnadsförvaltningen har i verksamhetsplanen år 2023 fått i uppdrag av gatu- 
och samhällsmiljönämnden att ta fram riktlinjer för Uppsalas träd. Det är en åtgärd 
kopplad till fokusmål 3 i Mål och budget - Uppsala ska leda klimatomställningen, då 
träd och krontäckning är en viktig del i klimatanpassning genom att minska risk för 
överhettning och skyfall. Riktlinjen bidrar till uppfyllelse av uppdrag 19 Utveckla 
arbetet för att säkerställa god tillgång till natur och parker i stad och tätorter. Den 
kopplar även till uppdrag 18 - Motverka förluster av biologisk mångfald och skydda 
hotade arter genom sammanhängande livsmiljöer för växter och djur.  

Riktlinjen anger ett förhållningssätt för ett långsiktigt trädbestånd, där träden ges bra 
förutsättningar att växa och krontäckningen är god. Riktlinjen omfattar alla stadsträd 
på kommunal mark i Uppsala, såväl på allmän plats som fastighetsmark. 
Krontäckningen omfattar hela Uppsala stads geografi samt tätorter. Riktlinjen är 
vägledande vid myndighetsutövning på privat mark. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 26 mars 2024 § 69 
• Tjänsteskrivelse daterad 13 mars 2024 
• Bilaga 1, Riktlinjer för Uppsalas träd 
• Bilaga 2, Krontäckning i Uppsala, kartor 
• Bilaga 3, Sammanställning av gemensam beredning 
• Bilaga 4, Gatu- och samhällsbyggnadsnämndens beslut 14 februari 2024 § 8 

Riktlinjer för Uppsalas träd 
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Yrkanden 

Therez Almerfors (M), Jonas Segersam (KD), Ehsan Nasari (C) och Erik Pelling (S) yrkar 
bifall till arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Särskilda yttranden 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) lämnar följande 
särskilda yttrande: 
För Moderaterna, Centerpartiet och Kristdemokraterna är en hälsosam och grön livsmiljö 
en grundförutsättning för ett hållbart samhälle Därför har vi länge förespråkat principen 
3-30-300 när det kommer till grön stadsplanering, ett sätt att garantera en tillräcklig 
tillgång på grönska i alla stadsdelar. Därför är det glädjande att denna strävan till sist 
fått gehör åtminstone i en officiell riktlinje. Grön stadsplanering är avgörande för att 
garantera en dräglig tillvaro och hantera klimatförändringar. Växtlighet svalkar, renar 
luften och kan samla upp vatten. Träden är därför en omistlig del av en hållbar kommun.  
En riktlinje är däremot inte bättre än det resultat den genererar. Om träd avlägsnas på 
grund av infrastrukturprojekt, som vi nu ser med den planerade spårvägen, måste det 
ombesörjas att kronteckningen återställs skyndsamt. Det är särskilt viktigt att värna 
stadens alléer, både ur biotop- och kultursynvinkel. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Det är viktigt att Uppsala kommun vårdar det stadsnära trädbestånd vi har bättre. 
Träden har stor betydelse för stadens attraktivitet men representerar också betydande 
värden för att ge invånarna värmeskydd i tider av hetta och bidrar dessutom till att 
minska negativa effekter av kraftiga skyfall. 
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§ 75  

Revidering av riktlinje för skadeförebyggande 
arbete 
KSN-2024-00636 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att godkänna riktlinje för bidrag till skadeförebyggande arbete med medel från 
Svenska Kommun Försäkring AB, 

2. att upphäva den tidigare riktlinjen på området som beslutades av 
kommunstyrelsen den 14 december 2016 §297, samt  

3. att delegera beslut om årlig fördelning av återbäringen och beslut om bidrag 
till säkerhetschef för belopp upp till 500 00 tusen kronor och till biträdande 
stadsdirektör för belopp däröver. 

Sammanfattning 

Kommunstyrelsen beslutade år 2016 (KSN-2016-2414) om riktlinjer för bidrag till 
skadeförebyggande arbete med medel från Svenska Kommun Försäkrings AB. Den 8 
februari 2023 §16 beslutade kommunstyrelsen att göra en översyn av riktlinjer för 
bidrag till skadeförebyggande arbete med medel från Svenska Kommun Försäkrings 
AB.  

Uppsala kommun är delägare i Svenska Kommun Försäkrings AB. Få skador eller låga 
skadekostnader ger förutsättning för en årlig återbetalning till respektive kommun. De 
återbetalda medlen ska användas i skadeförebyggande syfte. I Uppsala är återbäringen 
knuten till ett bidrag som kan fördelas.  

Den nya riktlinjen föreslås förtydliga bedömningsgrunder samt kriterier för att få 
bidrag. I den nya riktlinjen kravställs ansökande aktör enligt kommunens krav på 
godkänd aktör samt att ansökande efterlever de övergripande krav som finns i 
kommunen. Fördelning av bidrag och beslut eller avslag gällande ansökan delegeras 
till kommunens säkerhetschef och biträdande stadsdirektör. 
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Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 26 mars 2024 § 70 
• Tjänsteskrivelse daterad den 1 mars 2024 
• Bilaga 1. Riktlinje för bidrag till skadeförebyggande arbete med medel från 

Svenska Kommun Försäkrings AB 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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§ 76  

Revidering av riktlinje för kvalitetspris 
KSN-2024-00731 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att revidera riktlinje för kvalitetspris i enlighet med ärendets bilaga 1. 

Sammanfattning 

Uppsala kommuns kvalitetspris är till för att uppmärksamma goda exempel utifrån ett 
kvalitetsperspektiv och ska uppmuntra arbetet med ständiga förbättringar i 
kommunens verksamheter, kommunala bolag och hos privata utförare. För att även 
uppmuntra till lärande och nyskapande i Uppsala kommunkoncern föreslås en 
revidering av kvalitetspriset genom att dela upp kvalitetspriset i två delar: systematisk 
verksamhetsutveckling och nyskapande.  

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 26 mars 2024 § 71 
• Tjänsteskrivelse daterad den 4 mars 2024 
• Bilaga 1, Riktlinje för Uppsala kommuns kvalitetspriser 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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§ 77  

Föreskrifter för Planeringsforum 
KSN-2023-01916 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att anta föreskrifter för Planeringsforum enligt bilaga 1. 

Sammanfattning 

Kommunstyrelsen beslutade den 6 mars 2024 § 54 att inrätta ett planeringsforum. 
Syftet med forumet är att skapa samverkan mellan olika nämnder och partier inom 
samhällsbyggnadsområdet. 
För att reglera forumets arbete har förslag på föreskrifter tagits fram. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 26 mars 2024 § 72 
• Kommunstyrelsens ordförandes förslag daterat den 14 mars 2024 
• Bilaga 1, Förslag till föreskrifter för Planeringsforum 

Yrkanden 

Alexander von Uckermann (SD) yrkar 
att samtliga partier som har representation i kommunstyrelsen får delta i 
planeringsforumet med minst en representant per parti. 

Jonas Segersam (KD), Therez Almerfors (M) och Ehsan Nasari (C) yrkar bifall till 
Alexander von Uckermanns (SD) ändringsyrkande. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer Alexander von Uckermanns (SD) ändringsyrkande mot avslag och 
finner att kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

Ordföranden finner därefter att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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Reservationer 

Alexander von Uckermann (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Det nuvarande förslaget till sammansättning motverkar Planeringsforumets syfte ”om 
att skapa samverkan mellan partier och sprida central information” Genom att stänga 
ute det enda parti som vägrats tillträde till KSAU och därmed även det nya forumet. 
Sverigedemokraterna är enligt demokratiska val en del av kommunstyrelsen. Att genom 
KSAU eller nya utskott runda oss från inflytande och insyn är ett svek mot demokratin. 

Särskilda yttranden 

Therez Almerfors (M) lämnar följande särskilda yttrande: 
Medborgardialogen har stor förbättringspotential i Uppsala kommun. Vi ska vara stolta 
att vi är en kommun som många människor vill flytta till i motsats till de kommuner som 
människor flyttar från. Men att växa förpliktigar.  
Bredare politisk förankring och tidigare och tydligare dialog med medborgarna är viktigt. 
Det sista marknadens aktörer efterfrågar är fler politiska lager som försvårar processer 
vilket ett organ utan beslutsmandat riskerar att få. Tid är pengar och vi ser vissa risker 
med att ledtiderna inte minskar utan ökar vilket också fördyrar byggandet i Uppsala. 
Från vårt perspektiv är det mest angelägna att dialog och process startar tidigare så att 
vi fattar bättre och mer välgrundade politiska beslut i dialog med Uppsalaborna. 
Exempelvis vore det mer effektivt ifall mark- och exploateringsutskottet tog ett större 
ansvar och kunde agera mer beredande för ökad dialog. För de som vill bygga i Uppsala 
är det en djungel att veta var i organisationen vilka beslut fattas som kommer att 
påverka deras planer. Här behöver kommunen bli tydligare, vi ska vara en partner, inte 
en motpart för de som vill bygga. 

Ehsan Nasari (C) lämnar följande särskilda yttrande: 
Det är mycket välkommet att man nu tar vara på Centerpartiets initiativ och inrättar ett 
Planeringsforum. Stadsbyggnadsfrågorna är till sin natur sådana att de måste bedrivas 
med stor långsiktighet; de har också en tendens att väcka starka känslor hos 
medborgarna. Ett planeringsforum innebär en möjlighet till bättre förankring och mer 
välgrundade beslut i dessa frågor. Vi tror att ett sådant organ kan hjälpa oss att 
omhänderta kommunens tillväxt på ett klokt sätt. Genom att hantera målkonflikter på 
ett tidigt stadium och belysa viktiga perspektiv i samhällsbyggnadsprocessen bidrar ett 
planeringsforum till mer långsiktiga beslut. Ett planeringsforum blir också ett led i att 
stärka medborgarnas inflytande genom att transparent dela information om 
planprocesser. På så vis stärks den lokala tilliten till demokratin. Sist men inte minst 
skapar ett forum av det här slaget förutsättningar för breda politiska överenskommelser i 
stadsbyggnadsfrågor som också håller över tid. 
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Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Kommunen måste hitta bättre former för hur samordning mellan olika partiers 
företrädare kan bearbeta gemensamma planer. Det är allt för många och långa möten 
inom kommunkoncernen som både driver onödiga kostnader och dåligt använd 
tjänstemannatid. De politiska partierna måste ta ett större eget ansvar för att 
övergripande planer är förankrade bland egna ledamöter och ersättare i Plan- och 
byggnadsnämnden samt i Gatu- och samhällsmiljönämnden. Urvalet av tjänstemän som 
deltar på nämndsammanträden behöver också prioriteras hårdare. När det saknas reella 
uppgifter för en tjänsteman, utifrån ett nämndmötes dagordning, ska de inte belastas att 
närvara. Generellt är det viktigt att minska antalet tjänstemän per nämndmöte. Det är 
också generellt viktigt att minska antalet möten utan tydliga syften inom kommunens 
verksamheter, då det driver ineffektivitet och högre kostnader.   
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§ 78  

Val av ombud till ägarråd i Inera AB 2024 
KSN-2024-00574 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att utse Lisbet Holmberg Stark, CIO (Chief Information Officer) till ombud för 
ägarråd i Inera AB den 29 april 2024., samt 

2. att delegera till kommunstyrelsens arbetsutskott att besluta om 
röstningsinstruktion. 

Sammanfattning 

Den 29 april 2024 arrangerar SKR Företag ägarråd för Inera AB. Ägarrådet fastställer 
ägardirektiv, ägaröverenskommelse samt utser styrelseledamöter. Det som beslutas 
på ägarrådet den 29 april ska sedan bekräftas på Ineras bolagsstämma den 11 juni 
2024. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 26 mars 2024 § 73 
• Tjänsteskrivelse daterad den 11 mars 2024. 

Yrkanden 

Erik Pelling (S) yrkar  
att kommunstyrelsen delegerar möjligheten att fatta beslut om röstningsinstruktion för 
ägarråd och bolagsstämma i Inera till kommunstyrelsens arbetsutskott. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller Erik Pellings (S) tilläggsyrkande. 

Ordföranden finner därefter att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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§ 79  

Årsredovisning 2023 för kommunstyrelsen 
KSN-2023-03445 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att revidera tjänsteskrivelse och årsredovisning (bilaga 1) i enlighet med Erik 
Pelling (S) yrkande,   

2. att med ändringarna ovan godkänna årsredovisning 2023 för 
kommunstyrelsen, samt 

2. att godkänna uppföljning av kommunstyrelsens uppdrag till nämnder och 
styrelser, enligt ärendets bilaga 2 

Sammanfattning 

I årsredovisningen ska kommunstyrelsen kommentera det ekonomiska utfallet i 
förhållande till kommunfullmäktiges budget samt rapportera status för arbetet med 
fokusmål och uppdrag. Handlingen omfattar även kommunstyrelsens investerings-och 
exploateringsverksamhet. Ärendet omfattar även uppföljning av kommunstyrelsens 
uppdrag till andra nämnder och styrelser. 

Kommunstyrelsen utför brukarnära tjänster i form av måltidsservice, städ och 
kontaktcenter samt skogsförvaltning. Dessa följs upp i årsredovisningen enligt Riktlinje 
för kontroll och uppföljning av privata utförare. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 26 mars 2024 § 74 
• Tjänsteskrivelse daterad 10 april 2024 
• Bilaga 1 Årsredovisning 2023 för kommunstyrelsen 
• Bilaga 2 Kommunstyrelsens uppdrag till nämnder och styrelser 
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Yrkanden 

Eik Pelling (S) yrkar följande ändringar: 
(1) att I tjänsteskrivelsen föreslås att ta bort de delar som utförs av gemensam service och 
bara redovisa de som görs av privata utförare under rubriken Uppföljning av privata 
utförare. 

(2) att på sidan 3 i handlingen uppföljning av privata utförare, ta bort stycken kring 
kontaktcenter och måltidsservice som helt utförs av gemensam service och bara lyfta de 
delar som görs av privata utförare. Gemensam service verksamhet beskrivs under 
rubriken Ansvars- och verksamhetsområde på samma sätt som övriga verksamheter 
inom kommunstyrelsen 

Beslutsgång 

Ordföranden finner först att kommunstyrelsen bifaller Erik Pellings (S) 
ändringsyrkande. 

Ordföranden finner därefter att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Särskilda yttranden 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C), Jonas Segersam (KD) och Jennie Claesson (L) 
lämnar följande särskilda yttrande: 
Moderaterna, Centerpartiet, Kristdemokraterna och Liberalerna la fram ett eget förslag 
till mål och budget, med nödvändiga prioriteringar för ökad trygghet, valfrihet och 
hållbarhet. Om vårt förslag till mål och budget hade gått igenom hade årsredovisningen 
sett annorlunda ut. Att 47 stycken uppdrag inte är genomförda visar att det krävs ett nytt 
ansvarstagande ledarskap i kommunen.  
Vi vill lyfta ut några specifika uppdrags måluppfyllelse som vi ställer oss kritiska till: 
Resultat för politisk verksamhet är ett underskott om 7 miljoner kronor. I det ekonomiska 
läge vi befinner oss i ska vi inte utöka den politiska organisationen och framför allt inte gå 
med underskott. I ett svårt ekonomiskt läge är det ytterst viktigt att vi har fler som arbetar 
och bidrar till det gemensamma, det är därför beklagligt att andelen självförsörjande 
inte ökar. Vill vi ha en välfungerande välfärd, med skolor i toppklass och en värdig omsorg 
behöver vi fler som arbetar och betalar skatt.   
Att arbetet med att förbättra företagens vardag drar ut på tiden är också mycket 
beklagligt. Uppsala kommun alltjämt placerar sig i den sämsta fjärdedelen Svenskt 
Näringslivs ranking är bara en av många indikatorer på att det företagsfrämjande 
arbetet måste växlas upp på allvar. Kommunen ska vara en partner, inte en motpart. 
Den utdragna hanteringen av Norra Hovstallängen är under all kritik. Planen har varit att 
befintlig bebyggelse skulle rivas och att en skola ska byggas på tomten, något vi haft 
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delade meningar om. Tyvärr har vi nu nåtts av rapporter att delar av projektet och 
planeringen kört i diket och utvecklingen av platsen nu är kraftigt försenad. 

Alexander von Uckermann (SD) lämnar följande särskilda yttrande: 
Med Sverigedemokraternas budget hade årsredovisning sett betydligt bättre ut. Med vår 
budget hade kommunen prioriterat välfärdens kärna. Vi hade upprätthållit en god kvalité 
inom välfärden samtidigt som slöseri inom mindre viktigare områden minimerats. 
Uppsala hade fått rekordstora satsningar inom trygghet och skola. Vi hade sparat in på 
den kommunala kultursektorn, den politiska organisationen och invandringspolitiken. Vi 
föreslog även att bygga ut Uppsala varsamt istället för att överexploatera de sydöstra 
stadsdelarna. Allt detta skulle möjliggöra ett tryggt välfärdssamhälle med stabila 
finanser trots de oroliga tiderna. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Det är viktigt att Uppsala kommun inom alla sina verksamheter växlar upp arbetet med 
Fokusmål 1. Förbättringsmöjligheterna är stora och kommunens medarbetare är fulla av 
bra förslag på hur kärnverksamheterna kan utföras smartare. Att växla upp insatserna 
kopplade till Fokusmål 1 samt att mycket kraftfullare anpassa kommunledningskontoret 
till en kraftig inbromsning av befolkningstillväxten och en lågkonjunktur är viktig. 
Effekten av att inte växla upp detta viktiga arbete kommer annars bli betydligt mer 
smärtsam för kommunens verksamheter och ekonomi.  
UP har lagt en egen Mål & budget som betydligt bättre hade säkerställt en socialt-, 
ekologiskt- och ekonomiskt hållbar kommun 
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§ 80  

Yttrande över planerad bergtäkt inom 
fastigheterna Marma 4:11 och Visteby 11:1 
KSN-2024-00881 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avge yttrande i enlighet med ärendets bilaga 1. 

Sammanfattning 

Holmen AB har upprättat samrådshandling avseende planerad ny täktverksamhet 
inom fastigheterna Marma 4:11 och Visteby 11:1 väster om Länna inför ansökan om 
tillstånd enligt miljöbalken. Samrådshandlingen beskriver den tänkta verksamheten 
och innehållet i den miljökonsekvensbeskrivning som ska följa med ansökan.  

När ansökan färdigställts prövas den av Länsstyrelsens miljöprövningsdelegation som i 
sin tur remitterar ärendet före beslut. 

Holmen har angett sista svarstid till 29 mars, men kommunen har fått anstånd till 11 
april. 

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad 26 mars 2024 
• Bilaga 1, yttrande över planerad bergtäkt inom fastigheterna Marma 4:11 och 

Visteby 11:1 
• Bilaga 2, samrådshandling  

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Bergtäkten borde inte godkännas i så nära bebyggelsen som Holmen nu önskar. 
Ljudpåverkan är oundviklig. Vi anser inte att detta är att värna de boendes välbefinnande 
och särskilt inte för berörda barns bästa. Placeringen bör omplaceras för att bli betydligt 
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mer barn- och landsbygdsvänligt. Generellt sett är vägförhållandena dåliga för en högt 
trafikerad bergtäktsanläggning. 
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§ 81  

Röstningsinstruktion Östra Sveriges 
Luftvårdsförbund årsmöte 2024 
KSN-2024-00428 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att instruera röstombudet på Östra Sveriges Luftvårdförbund att rösta i enlighet 
med förslag till beslut i årsmöteshandlingar. 

Sammanfattning 

Årsmöte i Östra Sveriges Luftvårdförbund 2024 äger rum den 19 april. Inför årsmötet 
beslutar kommunstyrelsen om röstningsinstruktion för kommunens valda ombud. 

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad den 5 april 2024 
• Bilaga 1, Kallelse och program årsmöte 2024  
• Bilaga 2, Handlingar och föredragningslista 
• Bilaga 3, Sammanfattning ÖSLVF 2023 
• Bilaga 4, Välkommen till årsmöte 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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§ 82  

Redovisning av motioner som inte slutgiltigt 
behandlats av kommunfullmäktige 2024 
KSN-2024-00364 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att godkänna redovisningen av motioner som inte slutgiltigt behandlats per 
den 1 mars 2024.  

Sammanfattning 

I kommunfullmäktiges arbetsordning §12 anges att kommunstyrelsen under april 
månad varje år ska lämna en redovisning till kommunfullmäktige över motioner som 
kommit in till fullmäktige till och med året dessförinnan och som inte slutgiltigt 
behandlats av fullmäktige. 

Kommunledningskontoret har tagit fram en sammanställning över motioner som inte 
är slutgiltigt behandlade av kommunfullmäktige per den 1 mars 2024. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 26 mars 2024 § 75 
• Tjänsteskrivelse daterad 27 februari 2024  
• Bilaga 1, Sammanställning över motioner som inte slutgiltigt behandlats av 

kommunfullmäktige  

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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Särskilda yttranden 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) lämnar följande 
särskilda yttrande: 
En skyndsam och pålitlig motionsbehandling är ett hygienkrav för den demokratiska 
processen. Tyvärr har beredningen av flertalet motioner dragit ut på tiden på ett 
oförsvarligt sätt och åter igen givit skäl för Uppsalas föga smickrande epitet som 
långbänkarnas stad. Visa motioner har däremot lyckats hamna i gräddfiler eller 
strategiska snabbspår där det hanterats föredömligt skyndsamt. En motionsbehandling 
som på det viset plockar russinen ur kakan utifrån vad som ger styret taktiska fördelar 
ämnar inte att ingjuta förtroende för våra demokratiska institutioner, snarare tvärt om. 

Alexander von Uckermann (SD) lämnar följande särskilda yttrande: 
Det skadar kommunens produktivitet och demokratins genomslag när ärendeprocessen 
drar ut på tiden. Det ska inte behöva ta över ett år att få en motion behandlad. Styret 
behöver ta ett samlat grepp för att effektivisera ärendehanteringen. 
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§ 83  

Slutuppföljning Avfallsplan 2014-2022 
KSN-2022-00528 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att godkänna slutuppföljning för avfallsplan 2014–2022. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktige beslutade vid sammanträdet den 19 september 2022 § 322 att 
anta Avfallsplan för Uppsala kommun 2023. 

Enligt Naturvårdsverkets föreskrifter ska den kommunala avfallsplanen beskriva hur 
mål och åtgärder i den föregående avfallsplanen har följts upp samt resultaten av 
uppföljningen. För att svara upp mot detta utgjorde bilaga 5 i Avfallsplan 2023 en 
uppföljning av föregående avfallsplan, som gällde åren 2014–2022. 

Eftersom tre månader av den period som den förra avfallsplanen omfattade återstod 
när den nya antogs har Uppsala Vatten och Avfall AB:s styrelse föreslagit 
kommunfullmäktige att godkänna en slutuppföljning för Avfallsplan 2014–2022. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 26 mars 2024 § 76 
• Tjänsteskrivelse daterad den 21 februari 2024 
• Bilaga 1, protokollsutdrag och beslutsunderlag Uppsala Vatten och Avfall AB:s 

styrelse 16 november 2023 § 93 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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§ 84  

Revisorsrapport i enlighet med 7§ Lag 
(2005:590) om insyn i vissa finansiella 
förbindelser m.m. 
KSN-2024-00570 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att godkänna revisorsrapporterna för Uppsalahem AB, Uppsala kommun 
skolfastigheter AB, Uppsala vatten och avfall AB samt Uppsala kommun arenor 
och fastigheter AB i enlighet med ärendets bilagor 1–4. 

Sammanfattning 

Lagen (2005:590) om insyn i vissa finansiella förbindelser trädde i kraft år 2006 i syfte att 
implementera transparensdirektivet för att motverka otillbörlig konkurrens genom 
otillåtna stöd.   

Lagen ställer krav på öppen och separat redovisning i offentliga bolag där staten, 
kommuner eller landsting har ett direkt eller indirekt dominerande inflytande genom 
ägande, finansiell medverkan eller genom de regler som gäller för bolaget. Bolag som 
har en nettoomsättning överstigande 40 miljoner euro omfattas av denna lag.  

I stadshuskoncernen berörs Uppsalahemkoncernen, Uppsala kommun skolfastigheter 
AB, Uppsala vatten och avfall AB och Uppsala kommun arenor och fastigheter AB. 
Bolagets revisor ska för varje räkenskapsår granska om redovisningen fullgjorts i 
enlighet med bestämmelserna i denna lag.  

  



Sida 51 (69) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-04-10 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
    

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 26 mars 2024 § 77 
• Tjänsteskrivelse daterad 26 februari 2024 
• Bilaga 1, Uppsalahem AB:s redovisning och revisionsrapport 
• Bilaga 2, Uppsala kommun skolfastigheter AB:s redovisning och 

revisionsrapport 
• Bilaga 3, Uppsala vatten och avfall AB:s redovisning och revisionsrapport 
• Bilaga 4, Uppsala kommun arenor och fastigheter AB:s redovisning och 

revisionsrapport 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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§ 85  

Årsbokslut och årsredovisning 2023 
KSN-2023-03499 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att godkänna årsredovisning för 2023,  
2. att till investeringsbudgeten för 2024 lägga de pågående investeringarna från 

2023 enligt bilaga 6, samt 
3. att tillföra resultatutjämningsreserven 4 miljoner kronor av årets resultat. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta för egen del 

4. att anmäla fördjupad uppföljning av kommunfullmäktiges fokusmål, uppdrag 
och indikatorer samt nationella nyckeltal för agenda 2030 till 
kommunfullmäktige enligt bilaga 2,  

5. att anmäla fördjupad redovisning av verksamhet i förvaltningsform och 
bolagsform till kommunfullmäktige enligt bilaga 3,  

6. att anmäla redovisning av den interna kontrollen till kommunfullmäktige 
enligt bilaga 4,  

7. att anmäla beslutade förändringar avseende styrande dokument till 
kommunfullmäktige enligt bilaga 5,  

8. att anmäla nämndernas pågående investeringar som överförs till 2024 till 
kommunfullmäktige enligt bilaga 6,  

9. att anmäla Uppsala Stadshus AB:s årsredovisning 2023 till 
kommunfullmäktige enligt bilaga 7 

10. att anmäla de största investeringsprojekten till kommunfullmäktige enligt 
bilaga 8,  

11. att anmäla rapportering av kommunkoncernens synpunktshantering till 
kommunfullmäktige enligt bilaga 9, samt 

12. att anmäla verksamheternas åtgärder kopplade till uppdrag 1 till 
kommunfullmäktige enligt bilaga 10. 
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Sammanfattning 

Verksamhetsåret 2023 presenteras i bifogad årsredovisning. Uppsala kommunkoncern 
förverkligar kommunfullmäktiges vilja inom ramen för de ekonomiska 
förutsättningarna. Koncernen har klarat att anpassa sig till hög inflation och rådande 
lågkonjunktur.  Koncernen bedöms ha en god ekonomisk hushållning. Samtidigt 
fortsätter koncernen sträva efter att skapa ännu mer värde per insatt krona för att 
långsiktigt ge goda förutsättningar för kommunens invånare, företag och 
organisationer.  

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 26 mars 2024 § 78 
• Tjänsteskrivelse daterad 18 mars 2024 
• Bilaga 1 Årsbokslut och årsredovisning 2023 
• Bilaga 2 Uppföljning av kommunfullmäktiges uppdrag och indikatorer, samt 

nationella nyckeltal för Agenda 2030  
• Bilaga 3 Verksamhet i förvaltningsform och bolagsform 
• Bilaga 4 Redovisning av intern kontroll 2023 
• Bilaga 5 Beslutade förändringar avseende styrdokument 
• Bilaga 6 Nämndernas pågående investeringar som överförs till 2024 
• Bilaga 7 Uppsala Stadshus AB:s årsredovisning 2023 
• Bilaga 8 De största investeringsprojekten  
• Bilaga 9 Rapportering av kommunkoncernens synpunktshantering 
• Bilaga 10 Verksamheternas åtgärder kopplade till uppdrag 1 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att arbetsutskottet bifaller föreliggande förslag. 
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Särskilda yttranden 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C), Jonas Segersam (KD) och Jennie Claesson (L) 
lämnar följande särskilda yttrande: 
Moderaterna, Centerpartiet, Kristdemokraterna och Liberalerna lade fram ett eget 
förslag till mål och budget, med nödvändiga prioriteringar för ökad trygghet, valfrihet 
och hållbarhet. Om vårt förslag till mål och budget hade gått igenom hade 
årsredovisningen sett annorlunda ut.  
Vår gemensamma budget hade ett högre överskottsmål, vilket är extra viktigt vid stora 
investeringar och skakigt omvärldsläge. Vi ser alltjämt fortsatt ett behov av att öka 
takten i effektiviseringsarbetet, prioritera kärnverksamheten och säkerställa kvaliteten. 
Dessutom når klimatarbetet fortfarande inte de uppsatta målen.  
I vårt förslag till mål och budget satte vi gemensam kurs mot ett ännu bättre Uppsala. Ett 
Uppsala där trygghet är en självklarhet, där skolan hjälper alla oavsett behov och där vi 
värnar klimat, miljö och förvaltar vår natur. Ett Uppsala som erbjuder god service för alla, 
oavsett om du bor i Luthagen eller Stenhagen, Almtuna eller Almunge. Där kommunen är 
en partner och inte en motpart, där företag kan blomstra och där fler går från bidrag till 
ett arbete som ger självständighet och värdighet för individen.  
Varje krona Uppsala kommun får in i skatteintäkter från sina invånare ska användas 
smart. För att möta det ansträngda ekonomiska läget krävs fortfarande en 
genomlysning av kommunens verksamheter för att prioritera kostnader och för att 
fokusera på kommunens kärnuppgifter. Uppsala kommun ska ha professionella 
verksamheter och bolagen ska ha tydliga uppdrag och roller. 
För att få in mer skatteintäkter behöver vi fler som är självförsörjande, det är därför 
beklagligt att andelen självförsörjande inte ökat. Det är genom att fler bidrar till det 
gemensamma som vi kan få en bättre välfärd. Och med respekt för de som arbetar och 
våra skattebetalare behöver kommunen verksamheter bedrivas effektivt, med 
uppsalabon i centrum, det förutsätter det politisk ledarskap som vågar prioritera och 
fokusera på kommunens kärnuppgifter.  
Genom kraftiga sparbeting i kommunadministrationen skulle vi möjliggjort för framtida 
skattesänkningar. Uppsalas framtida tillväxt är beroende av sänkt skatt för att vara en 
attraktiv plats i relation till andra kommuner i Mälardalsregionen. Kommunens 
verksamheter ska bedrivas effektivt, med uppsalabon i centrum och genom värnande av 
de skattemedel jobben har genererat. Det förutsätter ett politiskt ledarskap som vågar 
prioritera och fokusera på kommunens kärnuppgifter. 
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Alexander von Uckermann (SD) lämnar följande särskilda yttrande: 
Med Sverigedemokraternas budget hade årsbokslutet sett betydligt bättre ut. Med vår 
budget hade kommunen prioriterat välfärdens kärna. Vi hade upprätthållit en god kvalité 
inom välfärden samtidigt som slöseri inom mindre viktigare områden minimerats. 
Uppsala hade fått rekordstora satsningar inom trygghet och skola. Vi hade sparat in på 
den kommunala kultursektorn, den politiska organisationen och invandringspolitiken. Vi 
föreslog även att bygga ut Uppsala varsamt istället för att överexploatera de sydöstra 
stadsdelarna. Allt detta skulle möjliggöra ett tryggt välfärdssamhälle med stabila 
finanser trots de oroliga tiderna. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Det är viktigt att Uppsala kommun inom alla sina verksamheter växlar upp arbetet med 
Fokusmål 1. Förbättringsmöjligheterna är stora och kommunens medarbetare är fulla av 
bra förslag på hur kärnverksamheterna kan utföras smartare. Att växla upp insatserna 
kopplade till Fokusmål 1 samt att mycket kraftfullare anpassa kommunledningskontoret 
till en kraftig inbromsning av befolkningstillväxten, kraftiga kostnadsökningar kopplat till 
ökat kommunalt ansvar för ukrainare och en lågkonjunktur, är viktig. Effekten av att inte 
växla upp detta viktiga arbete kommer annars bli oacceptabelt smärtsamt för 
kommunens verksamheter och ekonomi. 
UP har lagt en egen Mål & budget som betydligt bättre hade säkerställt en socialt-, 
ekologiskt- och ekonomiskt hållbar kommun. 
Kommunen bör också skyndsamt skicka en kompletterande omförhandlingsfråga med 
staten kopplat till Fyrspårsavtalet samt de två stadsmiljöavtalen. Även att lyfta behovet 
av omförhandling med Region Uppsala. Kommunen måste försöka omförhandla så att 
spårvägsprojektet kan ersättas med att kapacitetsförstärkningen av kollektivtrafiken i 
vissa sträckor kan realiseras genom att använda längre bussar än vad som idag 
trafikeras på Uppsala kommuns gator. Förbättringar av framkomligheten och behov av 
nya bussdepåer kräver fortsatt stora investeringar men betydligt mindre investeringar än 
spårvägsplanerna. En busslösning blir också betydligt mindre riskfylld eftersom det 
fortfarande saknas i laga krafttagna detaljplaner för att dagens tänkta spårvägslösning 
ska kunna genomföras. Den kraftigt inbromsade befolkningsutvecklingen gör också att 
det är mycket osannolikt att behovet av spårväg finns innan det finns mycket bättre och 
modernare spårbunden kollektivtrafik, som till exempel automatbana. 
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§ 86  

Delegationsbeslut till kommunstyrelsen 10 
april 2024 
KSN-2022-02989 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att lägga förteckningen över delegationsbeslut till protokollet. 

Delegationsbeslut 

• Delegationsförteckning kommunstyrelsen 2024-03-03 till 2024-04-04 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag. 
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§ 87  

Anmälningsärenden till kommunstyrelsen 10 
april 2024 
KSN-2024-00791 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att lägga förteckningen över anmälningsärenden till protokollet 

Anmälningsärenden 

• Protokoll från centrala samverkansgruppen, 2024-02-28 
• Månadsrapport KS per feb 2024 
• Månadsbrev EST KS mars 
• Rapportering Fairtrade City 
• Rapport från jämställdhetsrådet 2023 
• Rapport från miljö- och klimatberedningen 2023 
• Rapport från Uppsala kommuns funktionsrättsråd 2023 
• Redovisning förbrukning av statsbidrag finskt förvaltningsområde 2023 
• Ordförandebeslut-Yttrande över lagrådsremiss Förbättrade levnadsvillkor för 

utlänningar med tillfälligt skydd 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag. 
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§ 88  

Stärkt valfrihet och bättre rådighet för hållbar 
ekonomi och geografisk spridning av särskilda 
boenden 
KSN-2024-01033 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att äldrenämnden ska övergå från att upphandla särskilt boende enligt lagen 
om valfrihetssystem (LOV) till att enbart upphandla särskilt boende enligt 
lagen om offentlig upphandling (LOU) enligt föredragning i ärendet. 

Sammanfattning 

Uppsala kommun bedriver idag särskilda boenden för äldre dels i egen regi dels genom 
upphandling av platser enligt lagen om offentlig upphandling (LOU), samt 
upphandlade verksamheter enligt lagen om valfrihetssystem (LOV). 

Genom att upphandla särskilt boende enbart med stöd av LOU i stället för, som idag, 
både enligt LOU och LOV så förväntas äldrenämndens rådighet öka framgent. 
Nämndens styrning över planering och etablering av särskilda boenden bedöms öka 
liksom möjligheterna till att bättre matcha utbud efter behov i kommunen. 

För medborgarna innebär förslaget fortsatt valfrihet, eftersom det fortfarande är den 
enskilda individens val som avgör vilket särskilt boende personen flyttar till. En ökad 
rådighet bedöms på sikt kunna skapa ännu större valmöjligheter för den enskilde, då 
tillgången till särskilda boenden i olika stadsdelar och på landsbygden kan främjas 
genom bättre förutsättningar för nämndens planering. 

Ambitionen är att samtliga befintliga utförare som idag verkar i Uppsala ska vilja 
fortsätta samarbetet och därutöver att ge idéburna organisationer större möjligheter 
att långsiktigt verka i kommunen. Det kan ske med stöd av ny lagstiftningen om att 
reservera upphandlingar för idéburna organisationer eller genom ramavtal med olika 
förutsättningar utifrån verksamhetens storlek.  

I beredningsarbetet har dialoger genomförts med alla utförare för att diskutera 
förutsättningarna för alla inblandade. Under dessa dialoger har vikten av valfrihet, 
förutsägbarhet och långsiktiga avtal lyfts fram. Kommunen ser till alla leverantörer 
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jämlikt och strävar efter att skapa en bra förändring med en gynnsam miljö med stabila 
förutsättningar och långsiktiga avtal. Målet är att värna en mångfald av utförare och 
säkerställa en hållbar äldreomsorg för invånarna i Uppsala. 

Den ökade rådigheten bedöms på sikt ge en mer hållbar ekonomi för nämnden. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 26 mars 2024 § 79 
• Tjänsteskrivelse daterad 25 mars 2024 

Yrkanden 

Jonas Segersam (KD), Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Jennie Claesson (L) 
yrkar avslag till arbetsutskottets förslag samt  
att LOV ska införas som ett enhetligt system för samtliga särskilda boenden för äldre i 
kommunen. 

Alexander von Uckermann (SD) yrkar avslag till arbetsutskottets förslag. 

Erik Pelling (S), Ylva Stadell (S), Tobias Smedberg (V) och Eva Christiernin (S) yrkar bifall 
till arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Jonas Segersam (KD) med fleras ändringsyrkande mot avslag 
och finner att kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

Ordföranden ställer därefter arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen bifaller förslaget. 
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Reservationer 

Närvarande ledamöter (M), (C), (KD) och (L) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
Jonas Segersam (KD) med fleras yrkande med följande motivering: 
Genom förslaget till beslut avskaffas LOV (Lagen om valfrihetssystem) som 
upphandlingsform för särskilda boende för äldre i Uppsala kommun. Denna reform 
genomfördes 2013–2015 i syfte att säkra tillgången på plats i särskilda boenden för äldre, 
och för att ge idéburna aktörer som Diakonistiftelsen Samariterhemmet och Stiftelsen 
Andreas Ands minne ekonomiska möjligheter att fortsätta sin efterfrågade verksamhet. 
Antalet platser har därefter ökat genom att nya boenden uppförts och i kombination med 
effekter av coronapandemin hade kommunen ett överskott av platser 2023 om ca 200, 
hälften i kommunal regi och hälften i fristående.  
Enligt vår uppfattning borde man för det första ha infört LOV som ett enhetligt system för 
alla särskilda boende, såväl kommunala som fristående. I stället har kommunen gett 
särskilda förutsättningar för egenregin och sänkt ersättningen till fristående utförare. 
Man borde också ha anpassat den kommunala regin och tagit bort de cirka 100 tomma 
platserna. I stället har kommunen år efter år betalat cirka 30–50 miljoner kronor för att 
behålla överkapaciteten i slitna och icke efterfrågade lokaler. Dessutom har nya kontrakt 
tecknats med fastighetsägare, som exempelvis Rikshems Karljohansgården på 10 år runt 
2017. Enda förklaringen måste vara att det av den politiska majoriteten har varit ett 
självändamål att så stor andel som möjligt av särskilda boenden ska bedrivas i 
kommunal regi. Det sägs också att ett borttagande av LOV skulle ge fler boendeplatser 
på landsbygden. Problemet idag är att kommunen drivit sina egna boenden (på 
landsbygden) med underskott och därmed skapat olika förutsättningar mellan 
egenregin och fristående aktörer. Det skulle man kunnat lösa genom ett 
landsbygdstillägg inom LOV-systemet, och genom en dialog med utförare som 
underlättar samlokalisering av SÄBO med exempelvis LSS-boenden, socialpsykiatri eller 
förskolor och skolor. LOV ger kommunen en fri möjlighet att själva utforma systemet 
utifrån kommunens önskemål och förutsättningar. I stället för att utveckla denna 
möjlighet och ge ett bättre fungerande system så väljer vänstermajoriteten nu att återgå 
till ett omodernt LOU-förfarande.  
Dessutom tror man att den nya lagstiftningen för upphandling av idéburna aktörer ska 
trygga dessas verksamhet i Uppsala vilket inte alls är säkert då denna lagstiftning ännu 
inte är prövad någonstans i Sverige. De få upphandlingar som initierats har avbrutits och 
andra privata aktörer hävdar att reserverade upphandlingar skulle strida mot EU-rätten. 
Därför kan föreslagna förändringar snarast få motsatt effekt för idéburna aktörers 
möjlighet att verka i Uppsala kommun. Vi yrkade därför att LOV ska införas som ett 
enhetligt system för samtliga särskilda boenden för äldre i kommunen. 
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Alexander von Uckermann (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Sverigedemokraterna förespråkar valfrihet och menar att kommunen behöver de privata 
aktörernas tjänster. Konkurrens leder till att fler aktörer etablerar sig och ger utökad 
valfrihet för de äldre att välja det alternativ som erbjuder bäst kvalité. Grundproblemet är 
inte att privata aktörer etablerar sig, fokus bör istället ligga på att höja kvalitén och att 
satsa mer på äldreomsorgen överlag. 
Privata aktörer etablerar sig där det finns en efterfrågan, inte för att jävlas med 
kommunen. Kommunen borde satsa mer på att höja kvalitén inom sina egna 
verksamheter, exempelvis genom att avsluta integrationsexperimentet på boendena och 
höja språkkraven? 

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Utvecklingspartiet demokraternas, UP, Silveravtal med minoritetsstyret innebär att det 
fortsatt kommer att erbjudas särskilda boenden även i privat regi. 50 procent av behovet 
ska täckas av andra än kommunen själv. Genom Silveravtalet kan de äldres valfrihet 
kopplat till alternativa platser att bo på försvaras och utvecklas genom att kommunen 
kan styra var nya särskilda boenden etableras. 
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§ 89  

Svar på motion om valfrihet i äldreomsorgen 
från Cecilia Forss (M) 
KSN-2022-02905 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att motionen besvaras med föredragningen i ärendet. 

Sammanfattning 

Cecilia Forss (M) föreslår i en motion väckt 17 oktober 2022 

• att Lagen om valfrihetssystem (LOV) skall vara grunden för utvecklingen av 
hemvård och särskilda boenden för äldre under mandatperioden, 

• att grundersättningen skall vara likvärdig för privata och kommunala utförare 
inom både hemvård och boende, samt 

• att momsersättning schablonmässigt läggs till på samma sätt som man gör 
med skolpengen. Den skall täcka merkostnader i form av icke avdragsgill 
moms och skall inte utgöra en del av grundersättningen. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 26 mars 2024 § 80 
• Tjänsteskrivelse daterad 22 mars 2024 
• Bilaga, Motion om valfrihet i äldreomsorgen från Cecilia Forss (M) 

Yrkanden 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C), Jonas Segersam (KD), Jennie Claesson (L) och 
Alexander von Uckermann (SD) yrkar bifall till motionen. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag att besvara motionen mot Therez 
Almerfors (M) med fleras yrkande att bifalla motionen och finner att kommunstyrelsen 
bifaller arbetsutskottets förslag att besvara motionen. 
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Reservationer 

Närvarande ledamöter (M), (C), (KD) och (L) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
Therez Almerfors (M)) med fleras yrkande med följande motivering: 
Cecilia Forss motion beskriver hur LOV kan användas som likvärdigt ersättningssystem 
för såväl egenregin som fristående utförare. Denna modell bör användas för kommunens 
äldreomsorg. 

Alexander von Uckermann (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Sverigedemokraterna förespråkar valfrihet och menar att kommunen behöver de privata 
aktörernas tjänster. Konkurrens leder till att fler aktörer etablerar sig och ger utökad 
valfrihet för de äldre att välja det alternativ som erbjuder bäst kvalité. Grundproblemet är 
inte att privata aktörer etablerar sig, fokus bör istället ligga på att höja kvalitén och att 
satsa mer på äldreomsorgen överlag. 
Privata aktörer etablerar sig där det finns en efterfrågan, inte för att jävlas med 
kommunen. Kommunen borde satsa mer på att höja kvalitén inom sina egna 
verksamheter, exempelvis genom att avsluta integrationsexperimentet på boendena och 
höja språkkraven? 

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Utvecklingspartiet demokraternas, UP:s, Silveravtal med minoritetsstyret innebär att 
det fortsatt kommer att erbjudas särskilda boenden även i privat regi. 50 procent av 
behovet ska täckas av andra än kommunen själv. Avtalet innebär också att 
grundersättningen höjs och att ersättningssystemet ska vara likvärdigt för privata och 
kommunala utförare. Genom Silveravtalet kan de äldres valfrihet kopplat till 
alternativa platser att bo på försvaras och utvecklas genom att kommunen kan styra 
var nya särskilda boenden etableras. Vi uppskattar motionärens engagemang för att 
även privata aktörer ska få möta de behov kommunens invånare har av särskilt boende 
och hemtjänst. Det finns många skäl till varför det är viktigt med konkurrens av dessa 
tjänster. Konkurrensen erbjuder alternativa driftskoncept, driver på smartare 
arbetssätt, skapar en alternativ arbetsgivare för personalen och bättre försök att 
stimulera fler yngre att välja vård- och omsorgsyrken. 
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§ 90  

Deltagande vid konferens och möten till 
kommunstyrelsen 10 april 2024 
KSN-2022-02989 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att bevilja deltagande för fyra ledamöter, två från styret och två från 
oppositionen, vid landsbygdsberedningens seminarium den 7 maj 2024. 

Sammanfattning 

Detta är en sammanställning av aktuella inbjudningar till möten och konferenser. 
Förslag till beslut kommer från kommunstyrelsens ordförande. 

Beslutsunderlag 

• Bilaga 1, Inbjudan till landsbygdsseminarium 7 maj 2024 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag. 
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§ 91  

Svar på initiativärende om verksamhetsbidrag 
till Uppsala Kvinnojour från Ehsan Nasari (C), 
Therez Almerfors (M), Sofia Andersson (M) och 
Jonas Segersam (KD) 
KSN-2024-01239 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avslå initiativärendet. 

Sammanfattning 

Ehsan Nasari (C), Therez Almerfors (M), Sofia Andersson (M) och Jonas Segersam (KD) 
har i initiativärende den 10 april 2024 föreslagit att kommunstyrelsen föranstaltar att 2 
400 000 kronor utbetalas till Uppsala Kvinnojour i enlighet med deras ursprungliga 
ansökan till kommunen. 

Beslutsunderlag 

• Förslag från kommunstyrelsen ordförande daterat 10 april 2024 
• Bilaga, initiativärende om verksamhetsbidrag till Uppsala Kvinnojour från 

Ehsan Nasari (C), Therez Almerfors (M), Sofia Andersson (M) och Jonas 
Segersam (KD) 

Yrkanden 

Ehsan Nasari (C), Sofia Andersson (M), Alexander von Uckermann (SD), Jonas Petersson 
(C), Jennie Claesson (L) yrkar bifall till initiativärendet. 

Hanna Victoria Mörck (V) yrkar bifall till föreliggande förslag. 
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Beslutsgång 

Ordförandens ställer Ehsan Nasari (C) med fleras yrkande att bifalla initiativet mot 
föreliggande förslag att avslå detsamma. 

Votering begärs 

Avslag till initiativet röstar JA. Bifall till detsamma röstar NEJ. 

Med 9 ja-röster mot 9 nej-röster beslutar kommunstyrelsen genom ordförandens 
utslagsröst att avslå initiativet. 

Omröstningsdetaljer 

Ja-röst avger Erik Pelling (S, Tobias Smedberg (V), Eva Christiernin (S), Linda Eskilsson 
(MP), Mattias Kristensson (S), Hanna Victoria Mörck (V), Ulrik Wärnsberg (S), Karolin 
Lundström (V) och Ylva Stadell (S). 

Nej-röst avger Therez Almerfors (M), Sofia Andersson (M), Ehsan Nasari (C), Jonas 
Segersam (KD), Alexander von Uckermann (SD), Jennie Claesson (L), Mats Gyllander 
(M), Jonas Petersson (C) och Nora Karlsson (C). 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M), (C), (KD) och (L) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
Ehsan Nasari (C) med fleras yrkande med följande motivering: 
Det är med stor sorg vi konstaterar att kommunstyrelsen valt att inte bifalla 
initiativärendet om verksamhetsbidrag till Uppsala kvinnojour. Minst tolv kvinnor 
misstänks ha mördats av en partner eller före detta partner, bara under årets tre första 
månader. I Uppsala söker hundratals personer årligen stöd för att kunna lämna en 
våldsam relation. Mäns våld mot kvinnor och våld i nära relationer är ett utbrett 
samhällsproblem. Sedan 2002 är det också klassat som en folkhälsofråga av WHO. Det är 
oförsvarligt att styret avstår från att ge den ekonomiska hjälp som krävs för att Uppsala 
Kvinnojour inte ska behöva lägga ner stora delar av sin verksamhet, som pågått i över 40 
år. 2023 stöttade de 406 kvinnor och 67 anhöriga. Hittills i år har de hjälp 92 nya och 93 
gamla kontakter. Det verksamhetsbidrag som krävdes var på 2,4 miljoner, en promille av 
kommunens budget. Utan det blir kvinnojouren exempelvis tvungna att kraftigt minska 
sin personal. Det borde vara uppenbart för alla att utebliven finansiering får omedelbara 
konsekvenser för deras förmåga att hjälpa Uppsalas våldsutsatta kvinnor. Behovet av 
stöd och hjälp är konstant och ökar. Därför behöver vi flera av varandra oberoende 
organisationer och stödinsatser som kan möta upp dessa och komplettera myndigheters 
insatser. Att bifalla initiativärendet hade kortsiktigt löst problemet med finansieringen för 
Uppsala Kvinnojour så att de inte behöver avveckla stora delar av sin verksamhet. 



Sida 67 (69) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-04-10 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
    

Långsiktigt vill vi att kommunen säkerställer Uppsala Kvinnojours finansiering via ett så 
kallat IOP, Idéburet offentligt partnerskap. 

  



Sida 68 (69) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-04-10 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
    

§ 92  

Svar på initiativärende om att Lokala Brå ska 
verka för att projektet IGOR ska startas upp i 
Uppsala kommun från Ehsan Nasari (C) 
KSN-2024-01240 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att besvara initiativärendet. 

Sammanfattning 

Ehsan Nasari (C) har i initiativärende den 10 april 2024 föreslagit att kommunstyrelsen 
ska via Uppsala kommuns lokala brottsförebyggande råd verka för att projektet IGOR 
eller liknande projekt startas upp i Uppsala kommun. 

Beslutsunderlag 

• Förslag från kommunstyrelsens ordförande daterat 10 april 2024 
• Bilaga, initiativärende om att Lokala Brå ska verka för att projektet IGOR ska 

startas upp i Uppsala kommun från Ehsan Nasari (C) 

Yrkanden 

Ehsan Nasari yrkar att bifall till initiativet. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer föreliggande förslag att besvara initiativet mot Ehsan Nasaris (C) 
yrkande att bifalla detsamma och finner att kommunstyrelsen beslutar att besvara 
initiativet. 

  



Sida 69 (69) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-04-10 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
    

Reservationer 

Närvarande ledamöter (C) reserverar sig mot beslutet till förmån för Ehsan Nasaris (C) 
yrkande med följande motivering: 
Det är mycket olyckligt att styret valde att inte bifall initiativärendet om att Lokala Brå 
ska verka för att projektet IGOR ska startas upp i Uppsala. Det hade varit ett effektivt sätt 
att öka det förebyggande arbetet mot våld i nära relationer, och på så vis undvika otaliga 
individuella tragedier. Ett pilotprojekt i Stockholm visar att IGOR bidrog till förbättrad 
samverkan mellan socialtjänsten och polisen och ökad möjlighet att informera och 
motivera till stöd och utveckling av kunskap och attityder inom polismyndigheten. Att 
kommunen nu försätter chansen att motarbeta mäns våld mot kvinnor och våld i nära 
relationer är bara att beklaga, särskilt som det förebyggande arbetet är ett område som 
verkligen behöver utökas. 
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